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100 év óta már több ízben 
felvetődött a mohácsi polgá-
rok igényeként, hogy épül-
jön Mohácsnál Duna-híd. Az 
elmúlt évtizedekben a meg-
valósítás néhányszor közeli-
nek tűnt, de konkrét lépések 
nem történtek hídépítési 
ügyben. Most dr. Kemya Ist-
ván magángyógyszerész 
"Mohácsi Duna Híd" elne-
vezéssel alapítványt hozott 
létre saját tőkével; a felaján-
lást Mohács várossá nyilvá-
nításának 900. évfordulójá-
ra, a mohácsi csata közelgő 
470. évfordulójára, az 1996. 
évi világkiállításra és a ma-
gyar államalapítás 1100. 
éves évfordulójára való tisz-
teletadással tette. 

Egy Mohácsot" átívelő 
Duna-híd megépítése a déli 
országrész, ezen belül Mo-
hács területfejlesztését is 
szolgálja. Az alapítvány cél-
ja a Mohácsi Duna-híd ter-
vezési, kivitelezési munkái-
nak támogatása. Az alapít-
ványt öt tagú kuratórium ke-
zeli (döntéshozó és képvise-
lő szerv), elnöke Majer Ár-
pád, aki egyben a mohácsi 
önkormányzati képviselő-
testület tagja. A kuratórium 
többi tagjai: Bertényi József 
író, Fröhlich Lajos magán-
személy, dr. Kernya István 
magángyógyszerész, dr. Si-
mon Péter vállalkozó, aki a 

kanadai kapcsolatot tartja. 

Mohács földrajzi fekvé-
se, a régión áthaladó kereke-
deimi útvonalak metszés-
pontja lehetővé teszi, hogy 
valamennyi égtáj felé vonzó 
befektetést kínáljon a leendő 
Keletet Nyugattal összekötő 
gyorsforgalmi úttal, mohá-
csi dunai szabadkikötővel, 
idegenforgalom fejlesztésé-
vel stb. 

Földrajzi értelemben Bu-
dapest és Szeged után Mo-
hács az olyan harmadik vá-
ros, amely nagy folyó két 
partján terül el, és építkezhet 
tovább. 

Mohács a nagy lehetősé-
gek városa lesz, azt bizo-
nyítja egy újabb momen-
tum: Megalakult a Duna-
menti Kikötővárosok Szö-
vetsége, amelynek a székhe-
lye Mohács. A Duna-Rajna-

Majna csatorna megnyitásá-
val ( te rvek szer in t 
1992.szept.25.) megnöveke-
dő víziszállítás termékenyen 
érinti a Szövetségbe tömö-
rült városok gazdasági tevé-
kenységét és fejlődését. 

Az alapítvány nyitott, va-
gyona a hozzá csatlakozó 
bel- és külföldi jogi, illetve 
magánszemélyek befizeté-
seivel, a vagyonnal való 
gazdálkodás révén fog nö-
vekedni. ígéret van Német-
országból és Kanadából, 
hogy támogatják az ügyet. 
Kéijük, hogy magánszemé-
lyek, vállalkozók, intézmé-
nyek, vállalatok, üzemek, 
társaságok aláírásukkal , 
esetleg befizetéseikkel tá-
mogassák az alapítványt. 

Bankszámla száma: 586-
000741-2. 

Pénzintézet: OTP Bank Mo-
hácsi Fiókja 

Országunk legdélebbi ré-
szén, Mohács térségében a 
kelet-nyugati irányú közle-
kedés komoly károkat szen-
ved, a Mohácsi Duna-híd ezt 
a gondot megoldaná. A híd 
szélesebb és összetettebb 
feladatokat, kommunikáci-
ós és szállítási rendszerek' 
megszervezését, korszerű 
mezőgazdaság működteté-
sét vonná maga után. Azt 
várjuk, hogy a kikötőváro-
sok együttműködésében — 
a határhoz való közelsége 
folytán — komoly szerepet 
kap Mohács. Az új beruhá-
zások új munkahelyeket te-
remtenek, növekszik a né-
pességmegtartó erő. 

Ma, amikor Magyaror-
szág kiérdemelte a Világki-
állítás megrendezésének jo-
gát, s már felsőbb körökben 
is felvetett téma a déli or-
szágrész bekapcsolása a vér-
keringésbe, amely egy mo-
hácsi híd nélkül elképzelhe-
tetlen, lakossági és társada-
lmi összefogással legyünk 
rajta, hogy Mohács megkap-
ja a hídépítés anyagi feltéte-
leinek biztosítékait. 

Mohácsi Duna Híd 
Alapítvány Kuratóriuma 

Félidő előtt az Önkormányzat 

Nem pártoskodni kell, hanem a várost szolgálni 
Válaszol dr. Németh Elemér képviselő 

dr. N.E.: Sokat tűnődtem, 
hogy vállalkozzam-e erre a be-
szélgetésre. Biztos vagyok, 
hogy ismét választási propa-
ganda beszéddel fognak vádol-
ni mint a legutóbbi testületi 
ülésen, ahol lekiabáltak a kép-
viselő testület egyes tagjai. Pe-
dig én akkor sem tettem üyet, 
amikor lehetőségem lett volna 
rá. Én nem mentem házról ház-
ra, hogy válasszanak meg. Úgy 
gondoltam, ha elismerik az em-
ber munkáját, akkor megvá-
lasztják, különben nem Én az 
első körben bekerültem... Szó-
val nehezen álltam rá, de tisz-
tességesebbnek tartom most el-
mondani a véleményemet, 

mint 2 év múlva szemrehányást 
tenni. 

K.P.: Képviselő Úr! Óhatatla-
nul (elmerül a kérdés — volt ta-
nácselnökként lévén tökéieres 
összehasonlítási alapja — milyen 
ez a testület, milyen az eddig el-
végzett munka, miben különbözik 
az Ön által vezetett tanács, ill. vég-
rehajtó bizottság munkájától, mi-
lyen minőségi különbségek van-
nak? 

— Az Önkormányzatot a vég-
rehajtó bizottságnak megfelelő 
testületnek tartom. És minden 
elismerésem azé a végrehajtó 
bizottságé, amellyel 1985-től 
együtt dolgoztam. Annak a tes-
tületnek a tagjai önzetlenül és 

társadalmi munkában végezték 
munkájukat. 

A mostani testületnek 
nincs kellő tapasztalata város 
üzemeltetési, városfejlesztési 
dolgokban. Ez mindenképpen 
hátrány, persze ezt meg lehet 
tanulni. Ebben a testületben 
politikai elkülönülések, szem-
benállások vannak. Alapvető 
kérdésekben, ha véleményt 
kell mondani, kirajzolódnak a 
pártok menti erővonalak. Lát-
ható és rzékelhetó is, hogy 
egyes kérdésekben szavazás-
kor összebólintanak, megkérr-
dezik azt, aki valamelyest kö-
zelebb van a témához és úgy 
szavaznak. Az utóbbi időben 

már látok változást — s ennek 
nagyon örülök — néhány tes-
tüleü ülésen már nem egyértel-
mű egyöntetűen úgy történt, 
mint az első időkben. 

Kezdetben egyérteműen 
látszott az is, hogy a képviselők 
pártjuknak megfelelően nem 
azt nézték mit mond a másik, 
hanem ki mondja. S eszerint 
dőlt el a szavazás. Én azt gon-
dolom, hogy nem pártokodni 
kell, hanem egyedül a várost 
szolgálni. Ebben a testületben 
sajnos nagyon sok a gyűlölkö-
dés. 

(folytatás a 2. oldalon.) 

Szerkesztőségi közlemények (3l oldat) 
Menedzser klub (4. oldal) 

Orkesztika tábor Mohácson (5. oldal) 
Anyakönyvi hírek (6. oldal) 

A cél a bentmaradás. MFC hírek (7. oki.) 

Tini-sarok élőben 

"Nem is számítottam ekkora sikerre" 

Interjú Gergely Róbert te l 

1992.július23-án b ó r a -
kor érkeztem a mozi mű-
vészbejárójához. Ott egy 
mogorva fickó közölte: "A 
Robi még nincs i t t " 

19 óra 10 perc, "A Robi" 
megérkezett. Kezében váll-
fa. A vállfán a fellépőruha. 
Semmi felhajtás. És ez így 
j ó . N incsenek tes tőrök . 
Gergely Róbert, mint egy 
hétköznapi ember úgy szállt 
ki autójából Még levegőhöz 
sem jutott, én "rávetettem" 
magam! 

—Jónapot kívánok! A he-
lyi laptól jöttem. Szeretnék 
egy pár kérdést föltenni. 

— Most egy picit várj 
légyszíves. 

Értettem a szóból. Be-
mentem és elfoglaltam a he-
lyem. Érdemes volt. Sorra 
jöttek az első lemez dalai. 
(Ma éjjel, Hull az elsárgult 
levél, Főszerep, Csakazértis 
stb) Játszottunk is! Fölhívott 

a színpadra egy 14 évnél idő-
sebb hö lgye t . (Szandrá t ) 
Szandrának Gergely Róbert 
mozdulatait kellett utánozni. 
Az inprovizációt a mohácsi 
kislány ügyesen és nagy si-
kerrel oldotta meg. Meg kell 
jegyeznünk az ez év májusá-
ban Mohácson megrendezett 
Tátikán б volt az aki Madon-
nát utánozta). De a játéknak 
még nincs vége. 

-Ön lesz a főnököm! -
felkiáltással, odaszaladt egy 
úrhoz és megegyeztek százfo-
rintos órabérben. Gergely Ro-
bi átrendezte a színpadot. 
Majd ismét megegyeztek. Ro-
bi ad egy üveg sört, ha kedve 
szerint rendezheti a színpadot 
Átrendezte. Az úr megkapta a 
sört. Még néhány dal és vége. 

Egy utolsó dal - termé-
szetesen - az "Emanuelle". S 
kint az előtérben dedikálás. 
Ismét odamegyek. Légyszi-
ves menj ki a bejárathoz. 

(folytatás a 2. oldalon) 



2 MOHÁCSI HÍRLAP 1992. augusztus 1. 

Nem pártoskodni kell, hanem a várost szolgálni 
(folytatás az 1. oldalról) 
Hiába próbáltam kifejte-

ni, hogy végsósoron egy em-
ber munkáját akár a múlt 
rendszerben, akár most két 
dolog minősíti: a végzett 
munka mennyisége, minő-
sége és az emberi tisztesség. 
Függetlenül attól, hogy párt-
tag volt vagy vezető, vagy 
most az. Ne általában be-
széljünk, fogalmazzuk meg 
ha valaki egzintenciákat tett 
tönkre, ha nem értette a dol-
gát, ha kárt okozott. Itt min-
dig sejtelmesen beszélnek és 
az ember hamar megkapja, 
hogy kommunista, ha vala-
miben ellenkezni mer. 

Én úgy gondolom, hogy 
ami rossz volt, azt meg kell 
változtatni, de ami jó, azt 
meg kell tartani. Éleinte 
mindent rossznak, kidoban-
dónak minősítettek. Oly-
annyira, hogy el sem olvas-
ták még a vezetők sem, azt 
az anyagot amit az átadáskor 
letettem az asztalra 1990. 
november 6-án. Benne volt, 
hogy mi az amtaz előző tes-
tület csinált, mit készített 
elő, mit lehetne csinálni. 
Minden pártnak kiosztot-
tam, nagy hibának tartom, 
hogy nem vették figyelem-
be. Az első költségvetés 
összeállításánál is igyekez-
tem egy koncepciót elfogad-
tatni a testülettel. Teljes 
egészében elvetették. Most 
már azonban lassan látszik, 
hogy az élet egy pár kérdés-
ben engem igazol. 
— Tudna ilyen példát mon-
dani? 

— Egy nagyon konkrét 
példa az utolsó testületi 
ülésről: a munkahelyterem-
tés. Amikor 1990-ben ez a 
belga cég idetelepült, akkor 
rossz tanácsi gyakorlatnak 
hívták azt, hogy ilyen olcsón 
400,- Ft/m2-ért adtuk a terü-
letet. Most ugyanez az ösz-
szegjött vissza. És 1989-ben 
amikor ez az üzlet kezdődött 
még nem volt munkanélkü-
liség. És ez a cég most ter-
jeszkedik. Az önkormány-
zatnak kritikája az, hogy 
ilyen ipari infrastruktúra 
mellett nem tudott idehozni 
senkit, aki munkahelyet te-
remtene. 

Visszatérve a testületi 
munkára. A másik hiba, 
amire már több képviseltár-
sam is rájött, hogy mi itt 
számtalan piszlicsáré ügy-
gyei foglalkozunk, megy a 
szócséplés, döntés meg alig 
születik. 

— Mi ennek az oka? 
— Én az egész ülés leve-

keztésében is gondot látok. 
Nem kellene a polgármes-
ternek azonnal reagálni min-
den egyes felvetésre, nem 
neki kéne mindig megma-
gyarázni, hanem az előter-
jesztőnek, aki jobban érti az 
adott témát. A végén kellene 
összefoglalni, a véleménye-
ket megszavaztatni, talán 
hatékonyabb lenne a munka 
és gyorsabb is. 

Mindennel foglalkozunk, 
ami nem is a testület dolga. 
Hosszabban beszélünk a 
kelleténél. Ha olyan kényes 
téma van, ahol a nézetek 
nayon ütköznek, akkor in-
kább elnapolják a döntést 
Ennek súlyos árát fizetheti a 
város, mert vannak halaszt-
hatatlan döntések. Ilyen pél-
dául a céltámogatások utol-
só napon való leadása, ami 

milliókat is jelenthet. Ha a 
mérleg két serpenyőjére he-
lyezem, hogy melyik testü-
letnek volt több lehetsége, 
egyértelműen az önkor-
mányzatnak. Nem kell mil-
lió egyeztetés, nincs egy me-
gye, akivel mindent meg 
kellett beszélni (költségve-
tési tárgyalás, harc, ütkö-
zés). 

— Igaz, hogy az önkor-
mányzatnak több a pénze, 
mint a korábbi tanácsok-
nak? 

— Igen, annak az önkor-
mányzatnak, aki él alehetsé-
gekkel. Aki a céltámogatá-
sokat jól meg tudja lovagol-
ni. Aki jól el tudja készíteni 
és ütőképes pályázatokat tud 
beadni. Csak körül kell néz-
ni a környékbeli községek-
ben: kerékpárutak, tornater-
mek, iskolák épülnek, En-
nek a testületnek sokkal 
több a lehetősége, azzal 
együtt, hogy még sok joghé-
zag van, hiányoznak tör-
vényekjogszabályok. Azért 
el lehetne lavírozni, de ezt se 
tesszük. 

— Milyen az apparátus, 
a hivatal munkája? 

— Ha osztályozni kéne, 
ennek az apparátusnak a jó-
nál jobb jegyet adnék. Zö-
mében hozzáértő és szorgal-
mas emberekből áll. Csak 
megfelelően kell őket irá-
nyítani és tudják tenni a dol-
gukat. Biztos, hogy vannak 
zavarok, hisz egy más szisz-
témában dolgoztak koráb-
ban. Félelem is van bennük, 
mert egyes pártok azt hiszik, 
hogy közvetlenül irányíthat-
nak. És ez nagy hiba. Ezért 
az apparátus óvatos, amit 
nem mondnak nekik, azt 
nem csinálják. Ezt a vezetés-
nek kellene rendeznie. Ha 
valamelyik képviselőnek 
gondja van az apparátussal, 
vagy valamelyik osztállyal, 
illetve tisztviselővel, az ne 
intézkedhessen közvetlenül, 
csak a vezetésen keresztül. 

— Mi a testület legna-
gyobb mulasztása? 

— Ennek a testületnek 
rögtön az elején meg kellett 
volna csinálnia egy középtá-
vú tervet, ami gyakorlatilag 
a munkaprogramunk lehet-
ne. Ezt most hozták a testü-
let elé, a ciklus közepén és 
még ez nincs elfogadva. So-
kan félreértették, amikor 
szóvátettem: nehogy már 
1997-98-ra hozzunk most 
határozatokat. Azzal foglal-
kozzunk amit 95-ig tudunk 
csinálni.Világos, hogy to-
vább is kell gondolkodni 
(bár ha a miénket se nézték 
meg?) Hosszútávú tervnek 
is kell lennie és ezeknek 
egymásra kell épülniük. 
Szóval ez így nem működik, 
ahogy van. És ezért a nagy 
csapkodás-kapkodás. Kon-
cepciótlan az egész. Ez a be-
hozott változat rózsaszínű 
álom. 

— Fejldötl-e a város? 
— Borzasztóan sajná-

lom, hogy azokat az ügye-
ket, amiket a tanács elkészí-
tett, pénzügyileg lerende-
zett, nem csinálták meg. 
Legjobban a Dunapart ki-
építésének elmaradása bánt. 
Sok munkába került, hogy 
az OTP elvállalta fővállal-
kozásban a szanálást Azért 
fogtunk bele, mert rendezni 
akartuk a Dunapartot Áldat-
lan állapotok voltak ott 20 

éves építési tilalom, öreg, le-
robbant házak. És megkez-
dődött a támfalépítés. Egyi-
dőben azzal felépülhettek 
volna a lakások is. Az OTP-
vel szerződés volt, kötelezte 
magát az építkezésre. Most 
kész lesz a támfal és majd 
újabb 3 évig fognak ápítkez-
ni, míg 3 évig rendezeüen 
állapotok lesznek. A város-
nak ez óriási gondja lesz. 
Nincsenek újonnan épített 
lakások. Hiába lesz nemzeti 
lakáskoncepció, kedvezmé-
nyes hitelkonstrukció - mit 
fog adni az önkormányzat? 
Egy városnak évent 20-30 
lakást át kell adnia. Persze 
az OTP két kézzel kapott 
utána, amikor kitalálták, 
hogy legyen ott más, nem 
lakás. Lehet, hogy valamit 
nyer a város, mert ez beépí-
tetlen állami terület, lehet, 
hogy megkap juk . De 
mennyibe fog kerülni ott 
egy építkezés? Amit nyerhe-
tünk a réven az elmegy a 
vámon a magas infláció mi-
att. A másik nagy fájdalmam 
a csemegesarok. Éelépítet-
tük az ezt kiváltó új bel-
városi ABC-t, beszálltunk 
10 millióval, elhelyeztük a 
lakókat. Megegyeztünk a 
feldbachiakkal, hogy ide 
épül második áruházuk. Ez 
már készen lehetne. Helyet-
te ment a huzavona, s most 
nincs semmi. 900 éves lesz a 
város és itt éktelenkedik a 
város szívében ez a két folt. 
Ez nem került volna az ön-
kormányzatnak egy fllérjé-
be, minden le volt rendezve 
anyagilag. 

A buszpályaudvar ugyan 
megvalósult, de megítélé-
sem szerint rosszul. 20 mil-
liót adtunk oda, s körülbelül 
annyiba került. Rosszul sá-
fárkodtunk, mert sehol nem 
volt szó arról, hogy az ön-
kormányzat egymaga építi 
fel. Lehetett volna felezni. 
Szerintem átvágtak egy ma-
gas költségvetéssel, amihez 
20 milliót adtunk és abból el 
is készült. Különben ezt is 
még a tanács indította el, te-
hát nem ennek az önkor-
mányzatnak az egyedüli ér-
deme. Ez egy elkészített fo-
lyamatnak a vége. És egy 
nagyon fontos dolog. Ez az 
önkormányzat az indulása-
kor kapót a tanácstól 30 mil-
lió szabadon felhasználható 
tőkét. Ez a pénz most el-
ment, a tartalékok kimerül-
tek. 

Más. A köl t ségve tés 
összeállításánál nagyon so-
kat veszekedtem. Azon, 
hogy milyen sorrendiség le-
gyen, mi kapjon prioritást. 
Az önkormányzatnak köte-
lező alapellátási feladatai 
vannak. A középfok (kór-
ház, középiskolák) már nem 
az. A város nagyon magára 
lett hagyva. Nagyon kevés 
központi pénzt kapunk, 
ugyanakkor mindent felvál-
laltunk. A következmény az, 
hogy az alapellátási felada-
tainknak sem tudunk teljes 
egészében eleget tenni. 
Nonszensz, hogy ezeknek 
az intézményeknek csak 
5%-os dologi ellentételezést 
tudtunk adni, amikor az iflá-
ció 25% körüli És akkor föl-
vállajuk még a középfokot 
is. Engem nagyon bánt a két-
tannyelv francia gimnázium 
ügye, mert közöm volt hoz-
zá, hogy Mohácsra került. 

Felvállaltuk akkor, mert 
pénzt kaptunk hozzá. De 
kérdezem én most, ennek a 
városnak az adófizető pol-
gárai zsebéből kell ezt finan-
szírozni, kollégiumot építe-
ni? 36 gyerek került az idén 
az első osztályba, ebből 4 a 
mohácsi. Ne hagyja már a 
minisztérium magára a vá-
rost, a fejkvótából nem lehet 
kijönni. Én tudom,hogy ez a 
francia tagozat rangot ad a 
gimnáziumnak, a városnak. 
Ultimátumot kellett volna 
benyújtani a minisztérim-
nak, hogy ha nem adnak 
hozzá pénzt, nem tudjuk to-
vább csinálni a francia gim-
náziumot 

Mi a középfokú intézmé-
nyeknek 20 millió firintot 
adtunk pluszba. És ez sem-
mi, mert a problémák tovább 
halmozódnak.És itt van a 
kórház. Azza) vádoltak, 
hogy el akarom adni. Kapott 
most az önkormányzattól 4 
milliót, ez annyi mint halott-
nak a csók. A rekonsrukciós 
folyamat leállt A belgyó-
gyászathoz 100 millió kelle-
ne. Ez a kórház 65000 em-
bert lát el. Hát kérdezem én, 
a 20 ezer mohácsinak kell 
megteremteni a feltételeket? 
Az összes pénzünk nem len-
ne elég. Ha pedig nem tud-
juk, akkor ez a gyógyító 
munka rovására megy és ez 
visszaüt. Két megoldás is le-
hetett volna. Társulni a 45 
községgel és közösen fenn-
tartani, vagy átadni a me-
gyének. Nem kell ettől félni, 
a kórházat nem lehet elvinni 
Mohácsról. Amitől meg fél-
nek (leépítés stb) így is be-
következhet. Olyan ez mint 
a pártház esete, amiért any-
nyit kaptam, hogy miért 
pont ide építettük. S most ez 
lett a szalmaszál. Ezt se le-
hetett innen elvinni, s most 
el tudjuk adni 80 millióért. 
És az önkormányzatot ez a 
pénz húzza ki a bajból. 

Szóval most még lehet 
húzni a nadrágszíjon, elha-
lasztani felújításokat, be-
szerzéseket, de jövőre ez na-
gyon vissza fog ütni. Lerob-
bannak az intézmények, az 
eszközeik, a bútorzat, a be-
rendezések stb. 

— Mi az amit az elkövet-
kező időszakban okvetlenül 
meg kell lépni? 

— A város sokkal jobban 
kell menedzselni. Meg kell 
határozni a következő 2 évre 
a főcsapás irányát. Ebben 
közös nevezőre kell jutni. Jó 
költsévetést kell készíteni a 
következő évre. Előkészíte-
ni a legfontosabb teendőket 
a következő ciklusra. Gyor-
san beépíteni a Dunapartot 
és a csemegesarkot. Nagyon 
fontos a munkanélküliség 
kérdése. Ebben a városban 
adott az ipartelepítés összes 
infrastrukturális eleme, ezt 
maximálisan ki kell használ-
ni, Ipart kell idehozni (kis és 
középvá l l a lkozásoka t ) . 
Sokkal jobban el kéne "ad-
ni" a várost, mert kiválóak 
az adottságai.Sokkal több 
ütközést kell felvállalni, ve-
rekedni, veszekedni a mi-
nisztériumokkal, országos 
hatáskörű szervekkel. Be-
meni az ablakon, ha az ajtón 
kidobnak. 

- Kinek adja tovább a 
szót? 

- Eller Andrásnak. 
Köveskuti Péter 

Interjú Gergely Róberttel 
(folytatás z 1. oldalról) 
Ott várlak. Kijött. Neki 

dőltünk a korlátnak és elbe-
szélgettünk. Hogy miről? 
íme: 
—Gyerekkorában is színész 
szeretett volna lenni? 

— Gyerekkoromban én 
trolibuszvezető szerettem 
volna lenni. Most viszont 
ezzel foglalkozom, énekes 
színész vagyok, ebben lelem 
örömömet. 
— Ön sokáig volt színész 
Pécsen. Milyen emlékek kö-
tik Pécshez? 

— Nagyon szerettem Pé-
csett lenni, mert először is 
nagyon szép város, másod-
szor pedig nagyszerű a szín-
háza és elsősorban a közön-
sége. Kellemes élmény volt 
itt hét évet eltölteni. Mohá-
cson is jártam a pécsi szín-
házzal tájelőadással. 
—Ezek után 87-ben jött Zol-
tán Erika első nagylemeze. 
Hogy került erre a lemezre? 

—Teljesen véletlenül ke-
rültem erre a lemezre. En-
gem próbáltak meggyzőzni 
hozzáértő okos emberek, 
hogy én ne színészkedjek, 
hanem énekeljek. S meghív-
tak az akkor készülő Zoltán 
Erika nagylemezre, hogy 
egy duettet énekeljünk el. S 
hogy én is megismerkedjek 
ezzel a műfajjal közelebb-
ről. 
— Utána ismét színház kö-
vetkezett. A színházi évek 
alatt nem is énekelt? 

— Színház most is van, és 
énekesnek lenni az nem egy 
külön kaszt ma már. Mert ha 
megfigyeled, akkor színé-
szek nagyon sokat énekel-
nek, nem csak a televízió-
ban, rádióban, hanem a 
munkahelyükön, színházak-
ban is. Hiszen ma mára szín-
házak műsorán többnyire 
zenés produkciók vannak. 
És ha megfigyeled énekesek 
is játszanak színházban, fil-
men. Ez a kettő kezd egy 
kicsit összemosódni. Nagy 
különbség tulajdonképpen 
nincsen. 

Egy a fontos, hogy jól 
kell csinálni. Mindegy hogy 
mit, de azt jól. 
— Tavaly jelent meg az első 
Filmslágerek. Erre azért ke-
rült rá, mert Zoltán Eriká-
nak és Pásztor Lászlónak a 
régi barátja volt? 

— Valószínűleg ezért. 
Másrészt azért, mert amire 
ők jópár éve próbáltak rá-
venni úgy éreztem, hogy 
most van itt az ideje. Es 
amikor én beszéltem erről, 
akkor készült a Filmsláge-
rek.I. Kaptam egy ajánlatot, 
hogy lenne-e kedvem eléne-
kelni az Emmanuellet. Én 
boldogan elénekeltem. Ek-
kor még senki sem tudhatta 
, hogy ez másoknak is tet-
szeni fog — mármint a kö-
zönségnek. És nagy örö-
mömre sokkal nagyobb si-
kere lett, mint amit én ma-
gam vártam ettől. Nem is 
számítottam ekkora sikerre. 
— Ezek után jött az első 
nagylemez. Ami óriási siker 
lett. Hány példányban kelt 
el? 

— 200 ezer példányban, 
sőt most már 250 ezer felé 
szalad szép lassan az eladási 
példányszám, Magyarorszá-
gon azt mondják elég szép 

teljesítmény. 
— Térjünk vissza a színház-
ra. Színházi tervek? 

— Lesz színház, nem 
akarok elkiabálni semmit. 
Josephin Baker életéről szó-
ló színdarabhoz hívtak meg, 
amelynek féri szerepét bíz-
nák rám. Ezügyben még 
nem tudok konkrétumot 
mondani. 

Ha lesz, akkor már ez év 
végén műsorra kerül. 
— Úgy tudom filmet fognak 
forgatni Szécsi Pál életéről, 
és ebben ön játsza a fősze-
repet. Ez egy véletlenszerű 
felkérés volt? 

— Nem. Ez tudatos, mert 
már jópár évvel ezelőtt a 
Mészáros Márta, aki erre a 
filmre készül évek óta, fel-
kért, hogy játszam el a fő-
szerepet. De pillanatnyilag 
úgy néz ki, hogy a film for-
gatása csúszik, elsősorban 
anyagi okok miatt. Egy film 
készítéséhez ma Magyaror-
szágon rengeteg pénzre van 
szükség, és egyelőre nem áll 
annyi a rendelkezésre, hogy 
megkezdődjön a forgatás. 
—Mozifilm vagy televíziós-
film lesz? 

— Úgy tudom, hogy egy 
kétrészes televíziósfilm és 
utána egy mozifilm. 
— Gondolom a rajongók 
várják az új lemezt. Lesz-e és 
mikor? 

— Októberben megjele-
nik a második nagylemezem 
— remélem. És azt várom 
tőle amit a közönség is, hogy 
hasonlóan jól sikerüljön, 
mint az első és ennek érde-
kében már dolgozunk. Szep-
temberben vonulok be a stú-
dióba, ahol felénekelem az 
új dalokat és várhatóan őszei 
kerül ez bemutatásra. És ez-
zel egyidőben a Mikroszkóp 
Színpadon október elején 
látható majd egy Gergely 
Róbert show, "Zenés törté-
neteim" címmel, ahol tulaj-
donképpen a mai esti műso-
rom egy változatát láthatja 
majd a pesti közönség. 
— Lesz-e az új lemezen du-
ett? 

— Nem. Ez is egy szóló-
lemez lesz. Hogy énekelek-
e duettet az elkövetkezők-
ben, nem tudom. De remé-
lem, hogy az a dal, amit elé-
nekeltünk ma, valóban ráke-
rül a lemezre. 
—Köszönöm a beszélgetést. 
Sok sikert a lemezhez és 
színházhoz és a filmhez. 

Hazafelé jövet azon gon-
dolkodtam. Nagy a könnyű-
zene iránt az érdeklődés 
Mohácson. Csakhát nem 
várni kell ölbe tett kézzel, 
hogy zenekarok jelenkezze-
nek Mohácson mondván: 
"Nekik bizony nem lenne 
nagyobb örömük az elkövet-
kező kétszáz évben, mint az 
hogy Mohácson fellépje-
nek"! Hívni kell a zenekaro-
kat Most csak három nevet 
mondok, akiknél biztos telt-
ház lenne: Beatrice, Bonan-
za Banzay, Szandi. 

Az azonban ígérem, ha 
valaki mégis eltéved Mo-
hácsra, a Tini-sarok ott lesz. 

Rafa-Gyovai Dániel 
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Képviselőtestületi 
határozatok 

Mohács Város Képviselőtestülete 1992. jú-
lius 17-ei ülésének jegyzőkönyvéből 

235/1992. (VII.17.)Kh. számú határozat: 
1./ Mohács város a víziközműveit önkor-

mányzati tualjdonba kívánja vermi. 
2./ A vízbázis bővítésére vonatkozó DRV 

ajánlatot elfogadja, a város víziközműveinck 
üzemeltetését a DRV-bői alakult állami rész-
vénytársaság tagjaként, az alakuló rt-re kívánja 
bízni, amennyiben az alakuló rt. alapító okiratát, 
ill. alapszabályát Mohács Város önkormányza-
ti Képviselőtestülete elfogadja. 

Határidő: 1992. július 30. 
Felelős: Kuti István polgármester 

236/1992. (Vn.17.) Kh. határozat: 
Mohács Város Képviselőtestülete utasítja a 

Polgármesteri Hivatalt, hogy dolgozza ki a be-
lépés minden feltételét a város víziközművei-
nek üzemeltetését ellátó alakuló rész-
vénytársaságba. 

Határidő: 1992. szeptember 3 0 . 
Felelős: Pinczei József osztályvezető 

237/1992. (VII.17.)Kh. számú határozat: 
Mohács Város Képviselőtestülete hozzájá-

rul a felújítási keret terhére a Széchenyi István 
Általános Iskola könyvtárának kijavításához és 
a Belvárosi Általános Iskola tetőzet felújítás 
megkezdéséhez. 

Határidő: 1992. december 31. 
Felelős: Pinczei József osztályvezető 

238/1992. (VII.17.)Kh. számú határozat: 
Mohács Város képviselőtestülete a tulajdo-

nát képező 13 átmeneti lakás témakörével a 
lakáskoncepcióval együtt vagy utána foglalko-
zik. 

239/1992. (VlI.17.)Kh. számú határozat: 
Mohács Város Képviselőtestülete a Bécska-

Margitta-szigeti Víztársulat ajánlatát nem fo-
gadja el, a Mohács, Vörösmarty u. 14. sz. alatti 
épületet nem kívánja megvásárolni. 

Határidő: a határozat megküldésére: 
1992. július 3 0 . 
Felelős: Kuti István polgármester 

240/1992. (Vn. l7 . )Kh. számú határozat: 
Mohács Város Képviselőtestülete a Hor-

váth-hagyatékért 100 E Ft-ot tud adni. 
Határidő: a határozat megküldésére: 
1992. július 30. 
Felelős: Kuti István pogármester 

241/1992. (VII.17.)Kh. számú határozat: 
Mohács Város Képviselőtestülete a periféri-

ák kulturális és művelődési alapítványát az 
1992-es évben nem tudja támogatni. 

Határidő: a határozat megküldésére: 
1992. július 30. 
Felelős: Kuti István polgármester 

242/1992.(Vn.l7.)Kh. számú határozat: 
Mohács Város Képviselőtestülete Földren-

dező Bizottságot alakít az Érdekegyeztető Fó-
rumból. 

Határidő: 1992. augusztus 31 
Felelős: Dr Grünfelder Lőrinc 
alpolgármester 

243/1992. (VII.17.)Kh. számú határozat: 
Mohács Város Képviselőtestülete a kamat-

támogatásnál megmaradt - az NB П-es labdarú-
gócsapat támogatásán felüli - összeg terhére 
hozzájárul a Zeneiskolában 1 félállásnyi tanerő 
felvételéhez és egy plusz tanterem kialakításá-
hoz, ennek gázzal való fűtésének megoldásá-
hoz. 

Határidő: 1992. szeptember 1. 
Felelős: Kuti István polgármester 

244/1992. (VII.17.)Kh. számú határozat: 
Mohács Város Képviselőtestülete utasítja a 

Polgármesteri Hivatalt, hogy а П. Lajos utca és 
a Szepessy tér között fessen fel zebrát. 

Határidő: 1992. szeptember 1. 
Felelős: Pinczei József osztályvezető 

245/1992. (VII.17.)Kh. számú határozat: 
Mohács Város Képviselőtestülete utasítja a 

Polgármesteri Hivatalt, hogy vizsgálja meg a 
Téglagyár 12 lakásának lakáshasználatával 
összfüggő bejelentést. 

Határidő: 1992. augusztus 31. 
Felelős: Pinczei József osztályvezető 

Felhívás 
Mohács Város Önkormányzata 1991. 

márciustól napjainkig utcanév változtatá-
sokat hajtott végre. Kérjük az alábbiakban 
felsorolt utcák lakóit, hogy személyi iga-
zolványukkal, illetve kiskorú gyermekeik 
személyi lapjával keressék fel a Polgár-
mesteri Hivatal fsz. l.sz. szobáját ügyfél-
fogadási idóben az átírás céljából. 

Régi név 

Ságvári Endre utca 
Kisfaludy tér 
Sallai utca 
Somogyi Béla utca 
Matuzsa György utca 
Zalka Máté utca 

Új név 

Szent János utca 
Szent Mihály tér 
Gőzhajó utca 
Felső-Dunasor utca 
Indóház utca 
Bakács utca 

Tanácsház utca 
Terv utca 
Úttörőliget 
Hősök tere 

Vh-s emlékmű parkja 
Bizony Károly utca 
Terv tömb 
Fürst Sándor utca 
Frech József utca 
Alkotmány utca 
Hajdenák Aladár utca 
Kun Béla utca 

Városház utca 
Baross utca 
Deák tér 
Szepessy tér 
Hősök parkja 
Kodály Zoltán utca 
Baross udvar 
Drággfy János utca 
Duna utca 
Duna utca 
Dobozi Mihály utca 
Hársfa utca 

Táncsics Mihály utca neve megmarad, de alá 
lesz írva "Volt Jenő herceg utca" 

Felszabadulás lakótelepen változások: 
Horváth Kázmér utca, Ete János utca, végén 
keresztépület Brand Ede utca. 

Hozzászólás 
Alulírott örömmel olvastam a Mohácsi Hírlap 2. 
számában, hogy az állampolgárok észrevételeit, 
illetve javaslataikat szívesen vennék a "Szovjet 
hősi emlékmű" sorsával kapcsolatban. 

Elöljáróban el szeretném mondani, hogy én a 
"felszabaduláskor" fiatalember voltam (16 
éves). Tehát akkor, amikor 194445-ben a 
"Szovjet hősi emlékművet" felépítették a kény-
szermunkára (robotra) összeszedett emberek-
kel. Most azért ragadtam tollat mint született 
mohácsi, hogy elmondjam saját véleményem és 
javaslataimat a szóbanforgó szobrokkal kapcso-
latban. 

Ha arra gondolok, hogy csaknem minden telepü-
lésnek, városnak van ékessége, gyöngyszeme 
mint pl. Pécsnek a Mecsek, vagy Bajának a 
Sugovica, s ezt a sort lehetne folytatni; így ne-
künk mohácsiaknak van a vén Dunánk, és an-
nak rendezett környezete, a Duna partja, vala-
mint a mohácsi szigetünk. 

Ki gondolhatja komolyan, hogy a "Szovjet hősi 
emlékmű", vagy bármi más alkotás jobban be-
leillene az adott környezetbe mint a hánya-ve-
tett sorsú, eredeti helyéről elmozdított Nepomu-
ki Szent János szobra! 

Teljesen egyetértek igen Tisztelt Grain Ferenc 
képviselő úrral abban, hogy a Nepomuki Szent 
János szobrát igenis vissza kell, illetve kellene 
helyezni az őt megillető eredeti helyének köze-
lébe. 

Euől az eredeti helytől méltóbb helyet úgy sem 
lehetne találni ahonnan a csatorna-rendszer át-
adásával a több nemzetiségű és remélhetőleg 
nagy forgalmú Duna-folyamra nézve oltalmaz-
hatná minden veszélytől a vízenjáró embereket. 

Tisztelettel 

Brenka István a Révhajózási Vállalat 
nyugdíjas hajóvezetője 
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Műsoros est 
A Zágráb melletti Jastrebarsko 26 fós 

amatőr tambura, ének- és táncegyüttese jú-
lius 17-én este műsort adott a városunkban 
élő menekülteknek és a helyi érdeklődők-
nek. 

A másfél órás műsort közel 300-an hall-
gatták, nézték végig a Művelődési Központ 
nagytermében. 

À fiatalok hangulatos műsora előtt 
Eszék országgyűlési képviselője tartott tá-
jékoztatót és válaszolt az érdeklődők kér-
déseire. 

Újjá alakult a Kamara Vezetősége 
1992. július 10-én a mohácsi Kereske-

delmi és Iparkamara megtartotta beszámo-
ló és vezetőségválasztó közgyűlését. A 
közgyűlés vendége volt Kuti István polgár-
mester úr és dr. Sikfói Tamás a Dél-dunán-
túli Gazdasági Kamara főtitkára. 

Dér László a mohácsi Kamara elnöké-
nek beszámolóját a közgyűlés egyhangúlag 
elfogadta, majd ezt követően a tagság meg-
választotta az új vezetőséget. 

Tagjai: elnök, Dér László N-Modell 
Kft.; tagok: Pálinkás István ÉPGÉP, T. Ko-
vács János Selyemipari Vállalat, Harkai Jó-
zsef PUFFER Gmk., Koltai Géza Csele-
Tranzit Kft. 

A kamara új vezetősége a közeljövőben 
kidolgozza programját, melynek közép-
pontjában Mohács és térségének gazdasági 
fellendítése és a vállalkozók érdekvédelme 
áll. 

444 
Újabb menekülthullám 

Ismét megteltek a Mohácsi menekült-
szállások. A Bosznia-Hercegovinából tá-
vozni kényszerült asszonyok, gyermekek 
és néhány férfi a volt munkásőrség és a régi 
Petőfi kollégium épületébenm várja sorsa 
jobbra fordulását. Sajnos egyelőre semmi 
remény a délszláv válság rendezésére. A 
szembenálló fegyveresek a városban har-
colnak egymás ellen. 

444 
Német Ifjúsági Tv városunkban 

A Müncheni Levéltár megkérte a Bara-
nya Megyei Levéltár igazgatóját, hogy se-
gítse a Német Ifjúsági Tv munkáját, mely a 
német iskolák számára, nevezetesebb bara-
nyai városokról történelmi, földrajzi isme-
reteket készít. Dr. Szita László levéltár 
igazgató Kiss Bélát, az intézet külső, tudo-
mányos kutatóját kérte fel, főleg a Mohácsi 
Csatatéri Emlékpark bemutatására. Ezt az 
alkalmat ragadta meg Kiss Béla, hogy vá-
rosának háromnemzetiségű lakosainak bé-
kés egymásmellett-élését is ismertesse. Azt 
hisszük, hogy napjainkban ez igen aktuá-
lis! A filmezés 1992. július hó 17-én tör-
tént. 

444 
Barangoló 

A Brodarics Téri Általános Iskola "Ba-
rangoló" természetjáró csoportja háromna-
pos kerékpártúrán vett részt. 

A dunafalván táborozó gyerekek meg-
ismerkedtek Dunaszekcsó római kori em-
lékeivel, a Vár-hegyen megtekintették a 
barlangot, hatalmas "várat" építettek a Du-
na-parton. 

Kirándultak Bajára is, ahol a Sugovicá-
ban a fürdés mellett kajakozni tanultak. A 
kissé mostoha időjárás ellenére is remek 
hangulatban érkeztek haza. 

Legközelebb augusztus közepén indul-
nak közös túrára. A Zengőn keresztül Püs-
pökszentlászló, Óbánya érintésével Ma-
gyaregregy az uticél. 

444 
Képviselők a menekülttáborban 

Július 20-án látogatást tett a baranyai — 
köztük a mohácsi — menekülttáborban a 
parlament önkormányzati bizottságának 
elnöke, dr. Wekler Ferenc és a külügyi bi-
zottság titkára, dr. Szent-Iványi István. Lá-
togatásuk célja a második menekült hullám 
hatásának felmérése volt a bizottságok tá-
jékoztatása céljából. Tapasztalataikról az 
őszi ülésszak kezdetekor tesznek jelentést. 

H Í R E K 
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Mit tegyünk ha túlzott napfény érte bőrünket? 

A legnagyobb elővigyá-
zatosság mellett is megtör-
ténhet, hogy valamelyik 
testrészünket túlzott mér-
tékben éri a nap. Ilyenkor a 
bőr megég. Mi a teendő a 
kellemetlen érzés, fájdalom 
ellen? 

Óvatosan borogathatjuk 
a gyulladt felületet zöldsa-
láta, kamilla vagy mályva 
kihűtött forrázatával. Be-
kenhetjük tejföllel, jó lehű-

síti a bőrt. A kajszibarack 
húsa is használható hátunk-
ra, vállunkra, arcunkra. 

Az érett kajszibarack 
csodákat művel, a piros 
bőrt kellemessé teszi. 

A kiszáradt bőrre bőven 
használjunk testápolókat, 
így a hámlást elkerülhetjük. 
A leégett bőrt sohase töröl-
jük, dörzsöljük, inkább 
itassuk fel a nedvességet 
fürdés után. Arcunkat fino-

man kenjük be bőrtápláló 
krémmel. 

Nagyon hasznos - ha 
van otthon - a Phlogosam 
kenőcs használata is. 

A kellemetlenségek el-
kerülése érdekében inkább 
tartsuk be a mértékletessé-
get! 

Nagyné Bossányi 
Ilona 

kozmetikusmester 
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Menedzser Klub 
Második alkalommal 

ült össze a Menedzser 
Klub. Fő napirendi pont a 
Világkiállítás Baranyai 
Szervező Irodájának a meg-
hívása volt. Tudomást sze-
rettünk volna szerezni ar-
ról, hogy milyen program-
mal rendelkeznek már,ho-
gyan készülnek a 96-os Vi-
lágkiállításra és milyen le-
hetőségek vannak. A mi kis 
régiónk, Mohács illetve 
vonzáskörzete csatlakozni 
tudna-e ehhez a rendez-
vényhez. 

A Világkiállítás Bm-i 
Iroda részéről Botor Anikó 
képviseltette magát. Ho-
zott egy tájékoztatót a Vk. 

módon megjelenünk ezen 
az első alkalmon már, 
amely szeptember 19-én 
lesz. Ezért kérjük a vállal-
kozókat, akiket érdekel ez a 
dolog és szívesen elmenne 
és bemutatkozna, valami-
lyen területhez kötni tudja a 
vállalkozását, jelentkez-
zen. Abban tudunk segíte-
ni, hogy ezen a kiállításon 
részt vehessen.A további-
akról a következő ülésen 
fognak beszélni, a legfonto-
sabb dolgokról, a pályáza-
tokról, amelyek a Világki-
állítás megrendezésével 
kapcsolatosan jelennek 
meg, s amit a Központi 
Vk-i Iroda még nem bocsá-

ga nem képes arra, hogy ezt 
a napi munka során fölvál-
lalja. A Klub arra tett ígére-
tet, hogy támogatja ezt ötle-
teivel lehetőségeihez ké-
pest, valamint segít minden 
vállalkozót és vállalatot, 
akik a Klubnak tagjai.Iga-
zán csak szellemi mun-
kánkkal tudunk segíteni, 
magában a végrehajtásban 
várjuk azon emberek segít-
ségét, akik szívesen részt 
vennének ebben a munká-
ban. Az idegenforgalomról 
megfogalmazódott a Klub-
ban, hogy jó lenne létrehoz-
ni egy érdekszövetséget, 
mely Mohács területének 
és térségének idegenforgal-

Iroda részéről, amely 
nagyjából az eddigi tevé-
kenységüket tartalmazza, 
illetve azt, hogy mik a ter-
vek. 

Konkrétumokat mon-
dott el arról, hogy mikkel 
készülnek a Világkiállítás-
ra és hogy a területre mi 
mivel tudnánk ehhez csat-
lakozni. Az egyik fontos, 
amit mi magunkévá tudunk 
tenni, ez a túrizmus és a 
kultúrális része a program-
nak. Ezen belül a legfonto-
sabb a vadászattal és a halá-
szattal kapcsolatos rész. 
Nagyon jó ötletnek tartjuk, 
hogy lesz egy ezzel kapcso-
latos előzetes kiállítás Pé-
csett december végén. 

A Vk-i Iroda rendelke-
zik egy hellyel a Bp-i Expo 
területén, ahol a régiót be 
tudják mutatni, lehetőség 
van kiállítás szervezésére 
minden félévben. Ameny-
nyiben mi tudunk ehhez 
csatlakozni, szívesen be-
mutatjuk 

Mohácsot és valamilyen 

tott rendelkezésükre.Any-
nyit megtudtunk, hogy kö-
rülbelül milyen lehetősé-
gek lesznek. Megtudtuk 
azt, hogy a szervezeti fel-
építést hogy gondolják el. 
Min keresztül lehet pályáz-
ni, és hogy hova lehet a pá-
lyázatot benyújtani. A kö-
vetkező ülésre megígérte, 
hogy tájékoztat bennünket 
mindenképpen, ahogy kiír-
ják 

a pályázatot és elsőként 
juhatunk hozzá ahhoz. 

Azoknak, akik ehhez a 
pályázathoz hozzá akarnak 
jutni, vagy csatlakozni 
akarnak, a következő ülé-
sünk után tudunk ebből ad-
ni és tájékoztatni tudjuk, 
hogy mit tartalmaz az. Fel-
vetődött a kérdés, hogy jó 
lenne ha itt a helyi Önkor-
mányzat valamilyen mó-
don támogatná a 

Világkiállításhoz való 
csatlakozást.Esetleg valaki 
az Önkormányzat részéről 
fölvállalná, hogy koordi-
nálni tudja, mert a Klub ma-

mát szorgalmazná, (pl. 
megfelelő kiszolgálás, 
árakban, egyebekben 
ugyanazt kapja, és minő-
ségben, mindenhol. ) 

Ezért kezdeményezzük 
azt, hogy valamilyen érdek-
szövetséget létrehozzunk 
itt Mohács területén, amely 
már más országokban mű-
ködik és jól működik. 

Természetesen minden-
ki részt vehet, és mindenki 
fölajánlhatja szolgáltatásait 
és ezzel ki tudnánk azt kü-
szöbölni, hogy esetleg 
problémák merüljenek fel. 
Ez az egyik munkánk, a 
másik pedig a Világkiállí-
tásra való felkészülés. 

Felajánlotta a Klub azt, 
hogy a Világkiállítási Iroda 
által szervezett rendez-
vényhez csatlakozni tud, 
abban segíteni fogunk és 
mindenképpen fölvállaljuk 
azt. 

Somogyi Csaba 
Menedzser Klub 

alapítója 
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A szerkesztőség továbbra is várja az olvasók jelzéseit a visszáságokról, 

különleges esetekről. 
Kérjük az intézményeket, vállalatokat, kis és nagy vállalkozásokat, hogy 

híreiket, információkat,események előrejelzését lapzártáig adják le a 
szerkesztőségbe írásban vagy a 11-01-es üzenetrögzítős telefonon. 

Lapunk munkatársai hívásra, időben jelzett eseményekre elmennek 
és tudósítanak róla. 

Felhívjuk a Mohács környéki önkormányzatok figyelmét, hogy lapzártá-
ig leadott közérdekű információikat megjelentetjük! 

I i i ! 

ШШШШшШШШят 

Helyreigazítás 
A Mohácsi Hírlap 3. számában megje-

lent fenti című írásba sajnálatos nyomda-
hiba csúszott, ami értelmetlenné tette a 
mondatot és a szerző szándékát. Az eredeti 
változat: "...a gyökereket kitépik, mások 
éltetni akarják.. Kaotikus állapot! (Kaoti-
kus=katolikus??) 

Később: a "viszont" helyett "viszony" 
került, ami szintén nem jelenti ugyanazt. 
Kellemetlen a két hét átfutási idő, de ké-
rem így értelmezni a leírtakat! 

N y J . 

Beszélgessünk egy kicsit a bürokráciá-
ról. Átkos utitársunk életünk során, mond-
hatni, velünk eszik egy tányérból. Annyira 
átment már a köztudatba ez a fogalom, 
hogy sok más ilyen csengésű mellett egé-
szen magunkénak érezzük. Az etimológiai 
szótár szerint а XIX. századból származik, 
franciából, vagy németből került hozzánk 
tudatos latinosítás eredményeként. Hosz-
szadalmas, gépies ügyintézés hivatalok-
kal, sok íróasztallal-körülbelül ennyi. 

Az elmúlt évtizedekben kialakult szo-
kásokat úgy gondoltuk, levetjük a rend-
szerváltással együtt. Kevesebben vannak 
azok, akik kimaradhatnak ebből a "jóból", 
hiszen születésünktől halálunkig adódnak 
hivatalos ügyek, amiket saját érdekünkben 
intézni kell. Anyakönyvezés, iskolába-ira-
tás, munka- és adó-, örökösödési, polgári 
bírósági ügyek. Biztosítási procedúrák, fo-
gadóórák, türelmetlen várakozások, sor-
banállások.. A gépesítés korszakát éljük, az 
emberi agyatés kezet is ügyes gépek he-
lyettesítik, kezelőik magukis gépies, mo-
noton cselekvések végrehajtóivá válnak. 
Kígyózó sorok pénzintézetekben, munkaü-
gyi központok előtt.. Türelmetlen az ügy-
fél, mert sietnie kellene...Nehezen tűri, 
amíg a csinos alkalmazottak lefőzik a ká-
vét, elszívják cigarettájukat, eligazítják 
sminkjüket. 

Őket a munkahely falai védelmezik-, 
egyelőre. De vannak lelkiismeretes, oda-
adó alkalmazottak is, akik hangyaszorga-
lommal tologatják az aktákat, miközben 
megpróbálnak az ügyfélhez türelmesek 
maradni. Ezek az "emberarcú" hivatalno-
kok munkaidejük letelte után ugyanabba a 
körforgásba kerülnek, mint ügyfeleik: sor-
ban állnak a boltban, lökdösődnek a bu-
szon, mérgelődnek, ha drága pénzért si-
lány árut kapnak stb. 

Nemtudni, hol a hiba, de valahol túl-
komplikálódnak a dolgok, agyonszerve-
ződnek. A szövegezések bonyolultak, sok 
az idegen, magyartalan fölirat, egyre több 
az űrlap. Aki az üzleti életben mozog,saját 
bőrén tapasztalhatja mindezt. Ára van az 
önállóságnak: ha egy egyszerű, átlagos ál-
lampolgár vállalkozásba kezd, felkötheti 
azt a bizonyos fehérneműt! Bankok, fel-
ügyeleti szervek, társadalombiztosítás, hi-
vatalok, főkönyvek- no és a szankciók! 
Alig tanultuk meg az adózási rendszert, 
máris változások elé nézünk. Ebben a far-
sangi kavalkádban mindenki a helyét kere-
si. Vannak boldogulók, egyre többen pedig 
talajt-vesztettek, akik hajótöröttként sod-
ródnak nem létező partok fe lé -

Átszerveződnek vállalatok, újabb- és 
újabb társulások jönnek létre.Szövetkeze-
tek felbomlanak, összevont társ-községek 
"válni" akarnak. 

Képviselők átülnek, politikusok gya-
lázkodnak.. Közben élni, termelni kell 
(kellene), mert mi lesz velünk? 

Megérett a búza, be kell takarítani, fel 
kell dolgozni. A gépekbe üzemanyag kel, a 

munkásoknak erő, az erőhöz pedig megfe-
lelő élet. 

Drágulnak a tankönyvek, a gyerekek 
egyre többet örökölnek testvéreiktől. 

A felnőttek lemondanak az utazásról, 
öltözködésről. A családsegítő intézmé-
nyektől mind többen kérnek segítséget a 
megélhetés nehézségeinek könnyítésére. 
Megszokott kép: tanácstalan ügyfelek a 
"Hivatalban", akikkel türelmes vagy türel-
metlen sorbanállás után közlik: egy másik 
ajtón kell bemenni, onnan hozni kell egy 
másik nyomtatványt, mindezt kitöltve 
visszavinni a korábbi irodába. Átszervez-
nek egy bizonyos intézményt, az ügyfél 
auomatikusan átkerül az új gazdához. Mi-
kor a két részre szakadt cég mindkét hely-
ről tartja a markát és fizettetni akar az 
ügyféllel, s a jámbor nem áll kötélnek, kez-
dődik a háborúság! 

Más: Egy adóbevallást a megyei köz-
pontban leadtak, utána pedig röviddel egy 
módosítást, önrevízió következtében. À 
biztosított csak fél év múlva tudja meg, 
hogy a járulékát mégis az első beadvány 
alapján állapították meg. Következik a ke-
mény, megszégyenítő felszólítás, tetemes 
késedelmi pótlékkal! Mikor az ügyfél rek-
lamál, nyoma sincs a hivatalban a második 
beadványnak! Hajsza az újabb igazolások 
után, futkosás a fénymásolóhoz. 

Az újra beszerzett okirat átadásakor az 
ügyfél szignálni kéri a beadványt, s annak 
másolatát is, furcsán néznek szegényre: 
mit akar ez az ember? 

Ez egy csudabogár!A törvény nemtu-
dása nem mentség, mint tudjuk, De ember 
legyen a talpán, aki pontosan vezetett ha-
táridőnapló nélkül intézi ügyeit: befizetni 
a telefont (ha van), gyereknek napközit, de 
itt van még az iparűzési és a súlyadó, a 
zöldkártya beszerzése, a mindennapi rezsi-
kiadások. Elromolhat valami háztartási 
gép, betörhet az ablak, leválht az új cipő 
talpa és így tovább.. Mind-mind hivataljá-
rás, ügyintézés! Közben őrlődünk, elhasz-
nálódunk. Itt van az új orvosválasztás. 

Háromszor is jártam a felügyeleti 
szervnél, mire érvényesítették az igazolvá-
nyomat. Ráütötték végre a bűvös pecsétet, 
az ügyintéző elcsigázottan mutatott a szo-
bájában felhalmozottirat-kötegekre. Mire 
választott háziorvosomhoz eljutok, elkel a 
vérnyomásmérés. 

Megkeseríti életünket a sok apró 
bosszúság, a lélektelen ügyintézések. 

Sokat kell még zárt ajtók előtt várakoz-
ni, lenyelni apró figyelmetlenségeket, ha-
talmasikodók fölényét. Nyugatosodásunk 
még gyerekcipőben jár, felvettünk szoká-
sokat, majmoljuk életmódjuka. Közben ar-
ra kellene törekednünk, hogy saját, szű-
kebb világunkban az adott viszonyokhoz 
alkalmazkodva teremtsünk újat, szervez-
zünk más körülményeket. Nem ruházat-
ban, szabadosságban, kopaszra nyírt, vagy 
tüskésre zselézett fejektől válunk nyugati-
vá! Gyorsan romlott a közbiztonság, sok a 
bűncselekmény, félelmetes az alvilág. 

Küzdelem ez, amiben jó és rossz, régi 
és új harcol egymással. 

Nem szeretem a bürokráciát. Ezért örü-
lök, ha ellenpéldával találkozom: ha nem 
fogadnak el borravalót, ha kedvesen eliga-
zítanak, ha készséggel adnak felvilágosí-
tást. Hálás vagyok, ha saját hivatali aszta-
lánál 

Embert látok ülni, aki valóban értem, 
értünk állampolgárokért ül ott. 

Amondó vagyok, van ilyen is.. 

M.Nyirek Judit 
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Sikert Mohácsnak! 

Bemutatkozik a Csele 
Transit KFT 

A Csele Transit Kft négy alapító taggal 
1991. januárjában alakult meg. 

A négy alapító tag: Boda Gábor, Koltai Gé-
za, Szabó László, Marosi Miklós egyenlő arányú 
tőkéjéből 1.000.000 forint törzstőkével. A KFT 
alakulásakor elsősorban ügynöki tevékenység-
gel foglalkozott, budapesti és pécsi kereskedel-
mi vállalatok áruját kínálta Mohács és környé-
kén. A törzstőkéből csak olyan áruk vásárlására 
futotta, melyek gyorsan eladásra kerültek, első-
sorban ruházati termékek (zoknik, alsóneműk, 
pólók) kereskedelmével foglalkoztunk. 

Ma már az egy éves piackutatás eredménye-
ként három fő profilt alakítottunk ki. Ital, ruhá-
zat, vegyi nagykereskedelmi tevékenységet 
folytatunk. 

Az ital-kereskedelemben a Kőbányai Sör-
gyár, a Panalkó Italgyártó KFT a legnagyobb 
szállítóink, de ezen kívül szinte minden italféle-
ség forgalmazását igyekszünk kínálatunkba fel-
venni. Fő szempontnak tartjuk a gyors kiszolgá-
lást, a folyamatos nyitvatartási, az állandó ter-
mékkínálatot, a házhozszállítást és nem utolsó 
sorban az alacsony árakat. 

Ruházati kereskedelmünk elsősorban a szin-
gapúri és hongkongi áruk, alsóneműk, pamut-
áruk, ingek, blúzok, joggingok, és divatáruk for-
galmazásából tevődik össze, de szerepel válasz-
tékunkban néhány cipő és papucsféleség, sőt 
játék is. 

A vegyiáru forgalmazását a nyár folyamán 
kezdtük el. Itt fő szempont az olcsóság és a 
minőségileg keresett áruk értékesítése. 

Nagyon keresettek a Caola termékek, de ol-
csóságuknál fogva új termékként megjelenő ter-
mékcsalád a VEPA is piacképes lesz. Ezek első-
sorban a fogyasztók számára szükséges öblítők, 
mosogatók, habfürdők, mosóporok, samponok, 
de megtalálható még a kínálatunkban a fagyálló 
folyadék és a desztilált víz is. A lakosság köz-
vetlen ellátására is gondoltunk, ruházatban a 
Mini Shop boltban forgalmazzuk áruinkat. 

Jó a kapcsolatunk a helyi Áfész-szel és a 
város kiskereskedőivel. Idei forgalmunk már a 

Randalírozók 
Hatalmas "élet" van Mohácson a nyári éjsza-

kában. A tikkasztó júliusi estéken 10 óra körül 
kezd el járni a levegő. Ilyenkor lehet ablakot 
nyitni az ittlakóknak. De az Isten mentsen meg 
ettől a könnyelmű cselekedettől, mert megsüke-
tül. Mert idegbajos lesz. Főleg a Főutcán. 

Hangtompító nélküli kismotorok fülsiketítő 
zaja. Fékcsikorgás, autómotor bömböltetés a 
Széchenyi téren és a főutca végén a fordulónál. 
Magukat vagánynak tartó, és/vagy illuminait 
fiatalok ordibálása. Kukák, szemetesek felboro-
gatása. Riasztók heccből beindítása. A legelké-
pesztőbb, amit meséltek, hogy néhány suhanc 
egy éjszaka addig rugdosott a belvárosi udvar-
ban egy kandelábert, míg az ki nem aludt. 

Büntetés tábla nélkül 
Köztudott, hogy az udvari átkelőhely lezárá-

sa óta a menekültek a szigeten keresztül tudnak 
közlekedni hazájuk felé. A komppal. A hírek is 
erre járnak. Mindig sok menekült tartózkodik 
ezért a révnél. Jönnek-mennek, várakoznak. 

Várakoznának. A komplejáró két oldalára 
szoktak leállni. Eddig. A minap ugyanis meg-
bírságolták őket a rendőrök. Tudom, hogy déli 
szomszédaink közlekedési morálja, szabályis-
merete sok kívánni valót hagy maga után. Mégis 
milyen tábla tiltja a várakozást az említett he-
lyen? 

Talán a Vízirendőrség mellett a fától takarl 
várakozni tilos? Mi esetleg a KRESZ-ünk alap-
ján tudjuk, de ők? Talán ki lehetne előbb táblá-
kat helyezni, netán, horvát nyelvű kiegészítő 
felirattal ellátva, s aztán büntetni?! 

Reklámszekrény rom 
A főutcán áll. Vandálok mementójaként. El-

nyár közepén eléri a tavalyi forgalmat 
Szeretnénk még további partnereket szerez-

ni, ezért a partnereinkkel egyedi szerződéseket 
kötünk, hogy mindenki az elvárásainak megfe-
lelő kiszolgálásban részesülhessen. 

Foglalkozunk még egyedi megbízásokkal, 
bonyolítással, ügynöki tevékenységgel, szállí-
tássá, és időnként olyan árucikkek forgalmazá-
sával is, melyek nem tartoznak fő profilunkba, 
de úgy érezzük, hogy a városban szükség van rá, 
akkor ezeket is felvesszük kínálatunkba. 

A termékek forgalmazásáról rendszeresen 
tájékoztatást adunk vásárlóinknak az Ingyenes-
Mindenes kereskedelmi újságbon keresztül. 
Természetesen szerkesztőségünk a lakosság 
szolgálatában áll, hirdetéseiket feladhatják Mo-
hács és Szigetvár környékén megjelenő hetila-
punkban. 

Célkitűzéseink között szerepel, hogy a kör-
nyező gyárak, iparosok termékeit vásároljuk fel 
és azokat az országon belül és a határokon túl 
értékesítsük, valamint fokozzuk a város ellátási 
igényeit. Szeretnénk egy igazi cserekereskedel-
met is létrehozni. A Duna vizi kereskedelmében 
is szeretnénk bekapcsolódni. 

Tervezzük megrendezni a Dunamenti váro-
sok, országok kiállítását, hogy ezzel is közelebb 
kerüljenek városaink, és kereskedelmünk. Ren-
delkezünk ezeknek az áruknak a tranzitolásával 
kapcsolatos raktárakkal, szállítóeszközökkel és 
a szükséges kiszolgáló személyekkel is. Biztosí-
tani tudjuk hozzá a szükséges reklámot és az 
információ-cseréhez szükséges adatbázist is ter-
vezzük létrehozni. Jól tudjuk, hogy rengeteg fel-
adat áll előttünk, de a jelenlegi nehéz helyzetből 
csak összefogással, szervezettséggel lehet kilá-
balni. Sst zükségünk van ezért egymásra, egy-
más munkájára, az információcserére, a kapcso-
lattartásra. 

Ha ezzel jól gazdálkodunk, akkor meghoz-
zuk városunknak a várva vár sikert. SIKERT, és 
ezt a zászlónkra is tűznénk mottóként! 

Koltai Géza 

szomorító látvány. A volt Ifjúsági, most Quick 
Schuhe áruház elótt. Igen, Winternitz Ferenc 
fényképész "reklám" szekrénye. Sajnálom ót. 
Nem tehet róla. Nincs már energiája rendbe 
tenni. Hetekig összekenve csúfolkodott, majd 
üvegét zúzták be, aztán feldöntötték, mi jöhet 
még? Gondolom a tetteseket nem sikerült felde-
ríteni. Mindenesetre igencsak rontja az amúgy 
sok kívánnivalót hagyó városképet. Talán meg 
kéne valakinek csináltatni, de kinek. 

Vagy el kéne vinni. Talán a városgazdálko-
dásnak, talán a városvédőknek, talán a tulajdo-
nosnak.Mindenesetre ha valakinek baja van va-
lakivel, demokráciában nem ilyen kicsinyes és 
aljas módon intézi el! Mert önmagáról állítja ki 
a szegénységi bizonyítványt. 

kápé 

Igen vaskos - finom papírra írt - iro-
mányt kaptak a visszaköltöző IMS lakástu-
lajdonosok a kivitelezőtől (Coordinator) 
'Jótállási jegy" címén. 

Ebben kellőképpen kioktatták a kivite-
lezők a "szerencsétlen" állampolgárokat 
arról, hogy hogyan használják az újra át-
vett lakásukat. Közel 22 oldalon írják le, 
hogy hogyan szellőztessenek, (legalább 
naponta kétszer 10 percet kereszthuzat-
tal!), hogyan fúrjanak a falba, vagy pl. "A 
csapadékos időjárás idején a vizes ernyőt -
ha mód van rá - a lakáson kívül hagyjuk 
megszáradni, ha nincs, úgy a fürdőkádba 
helyezzük el. A nedves felsőruhát nem sza-
bad a beépített szekrénybe beakasztani, 
mert bepenészesedik és a többi ruhát is 

károsítja. Az ajtó előtt elhelyezendő láb-
törlőn alaposan letisztított cipőt is valami-
lyen alátétre helyezzük".... 

"Az előszobát bútorokkal ne zsúfoljuk 
túl, mert a belső közlekedést akadályozza. 
Az előszoba fogast - ha mód van rá - az ajtó 
nyitásával ellentétes oldalon helyezzük 
el." ... és még lehetne folytatni. 

Remélhetőleg nagyon okos emberek ál-
lították össze ezt a leírást a nagyon buta 
lakóknak. Szerencsére a többszörösen 
megalázott lakók csak legy 

intettek erre és nem érezték magukat 
enyhén fogyatékosnak. Ugyanis mint fel-
nőtt - családos - emberek nem szorulnak 
kioktatásra. 

F.Z. 

A második kalocsai érsek à mohácsi csatatéren 
A cím bármilyen furcsa, igaz. 

1976-ban a mohácsi csata 450 éves 
évfordulóján az a megtiszteltetés 
ért, hogy Dr. Taksonyi József apá-
túr felkérésére néhai Dr. Ijjas Jó-
zsef kalocsai érsek és Dr. Cserháti 
József pécsi püspök uraknak bemu-
tathattam a mohácsi csatateret. A 
csatatéren így köszöntöttem a kalo-
csai érsek urat: „Mély tisztelettel 
köszöntöm a második kalocsai érse-
ket a mohácsi csatatéren!" 

"Hogyhogy a második? — kér-
dezte az érsek úr. 

Az első Tomori Pál volt, aki 
hősi halált halt az ütközetben, a má-
sodik az érsek úr. Elmosolyodott és 
rendkívül érdeklődve hallgatta a 
mohácsi munkás barátaim, vala-
mint az én kutatásaimat a csatatérrel 

kapcsolatban. Még nagyobb volt az 
érdeklődésük, amikor a Csele patak 
partján П. Lajossal kapcsolatos is-
mereteimet mondtam el, melyeket 
közel tizenkét évig gyűjtöttem: 
II.Lajos halála. Vízbe fult, vagy 
megölték? Cserháti püspök úr elkér-
te tőlem a kéziratomat és ilyen cím-
mel a Vigília római katolikus folyó-
irat 1976. augusztusi számában 
megjelentette. A kalocsai érsek úr 
pedig egy szentképet adott, pappá-
szentelésének 50.évfordulójával 
kapcsolatban. Azt fűzte hozzá, 
hogy ezt mutassam fel, ha Kalocsán 
járok, mert akkor fogadni fog en-
gem és az érseki könyvtárba bármi-
kor kutathatok. Hivatkozzam Őrá. 

A fenti eseményekkel kapcso-
latban talán nem fűznék hozzá sem-

mit, de volt igazgatómat szeretném 
a valóságnak megfelelően bemutat-
ni, hiszen Őt a rendszerváltás után, 
néhány felületes, hátteret nem is-
merő személy támadta: "A szocia-
lizmusban igazgató volt, most meg 
hittant tanít..." 

Már több mint öt éve nyugdíj-
ban vagyok, de mindig hálával gon-
dolok Debreczeni Lajos igazgatóm-
ra, aki az "éber", a múlt rendszer 
"kitűnő" művelődési urainak retor-
zióitól megmentett.Ugyanis e "zse-
niális" művelt emberek hajszát indí-
tottak ellenem: pl. Hogyan írhat 
egy szocialista iskolában tanító ta-
nár egy római katolikus lapban? 
(Egy megjegyzés: II. Lajos halálá-
val kapcsolatos munkámat, sőt a 
mohácsi munkások kutatásait a mo-

hácsi csatatérről, felajánlottam az 
illetékeseknek, de a Csatatéri Em-
lékparkból való kitiltás és további 
megbélyegzés volt az osztályré-
szem. 

A kalocsai érsek úr is tudomást 
szerzett a fentiekben leírtakról. Egy 
alkalommal fogadott engem és az 
igazgatómat. 

"Térdeljetek le!" - mondta. 
Majd megáldott bennünket és igy 
szólt: "Mindig tedd azt, amit eddig! 
Védelmezd a gyengéket és rászoru-
lókat!" Azután hozzám fordult és 
figyelmeztetett: "Bocsásd meg a mi 
vétkeinket, miképpen mi is megbo-
csátunk az ellenünk vétkezőknek!" -
Azóta is ebben a szellemben élek. 

Kiss Béla 
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M o h á c s o n 
Akik figyelemmel kísérik a 

mozgáskultúra helyzetét, biz-
tosan emlékeznek arra, hogy a 
mozdulatművészet egyik pro-
minens ága, az orkesztika évek 
óta jelen van városunk kulturá-
lis életében. 

Dr. Dienes Valéria alkotta 
ezt a rendszert a húszas évek-
ben. Ógörög hagyományok, 
természetes mozgás, filozófiai 
mélységű kifejezőkészség: 
ezek az orkesztika jellemzői. 
Félévszázados tetszhalálból az 
utóbbi években támadt fel, és 

lassan új virágzásnak indul, je-
lentős részben Osztrogonácz 
Ágnesnek, az Orkesztika 
Egyesület elnökének előadói 
és pedagógiai munkája nyo-
mán. Ő vezette július 16-tól 22-
ig a Művelődési Központban 
azt a műhelyt, amely a Zeneis-
kola keretében Apszelle Éva 
vezetésével megszakításokkal 
2 1/2 éve működő csoportnak 
új lendületet adott. A résztve-
vő fiatalok a rekkenő hőséggel 
és a strand csábításával dacol-
va naponta több órát lelkesen 

próbáltak. 
Záró foglalkozásukon a 

Zeneiskola kamaratermében 
többek között Ravel Bolerójá-
ra készült koreográfiát láthatott 
a szűkkörű közönség. A pro-
dukció nagyobb nyilvánossá-
got érdemelt volna, és remél-
jük, hogy októberben gyönyör-
ködhetünk táncukban. 

Biztosak vagyunk abban, 
hogy ennek noymán sok fiatal 
kap kedvet ehhez a testet-lel-
ket felüdítő munkához. 

Kovács Győző 

Cigánygyerekek nyári táborban 
1992. július 13-17-ig hátrá-

nyos helyzetű cigány nemzeti-
ségű gyerekek vettek részt a 
röjtökmuzsaji gyermeküdülő 
nyári programján. A szervezés 
már kb. 3 hónapja megkezdő-
dött Réczicza asszony mint a 
Cigányszervezet elnöke vette 
kézbe a szervezést, a titkár Sí-
rok Vali. Megnyerte az ügynek 
Engert Ferencet, a polgári vé-
delem századosát, aki köztu-
dottan nagy gyermekbarát, ifi-
vezető és sportember. Ő ter-
vezte meg az útvonalat és a tá-
bor belső és külső programját. 
A megbeszélésen a szülők 
nagy lelkesedéssel vették a 
kezdeményezést. A táborozá-
son 30 gyerek vett részt. Nagy 
izgalommal indult az utazás, 
hiszen sok gyermek Pécsen kí-
vül máshol nem járt.A szüksé-
ges pénzt a Cigányszervezet, a 
Polgármesteri Hivatal és a tá-

mogatók adták össze. Az első 
napon Pécs-Szigetvár (vár 
megtekintése) - Balaton - Sü-
meg (a várat nagy izgalommal 
mászták meg, íjászat és lovag-
lás)-

Röjtökmuzsaj. 
A szállás elfoglalása után 

ismerkedés a környékkel, este 
diszkó a helyi Fiatalokkal. 
Másnap Sopron (belváros. 
Tűztorony megtekintése) -
Fertőrákos Kőfejtő - Fertő-tó 
szerepelt a programban. A fá-
radt gyerekek délután a jó leve-
gőjű Őrségben frissültek fel, 
Velem és a Kőszegi vár követ-
kezett. 

Este tábortűz volt, vidám 
és szellemes játékokkal. A ta-
karodó nehezen ment, mert 
még éjfél után is az élményeket 
beszélték meg a gyerekek. 

Harmadnap délelőtt vetél-
kedőt tartottunk a rossz idő mi-

att. Volt szellemi totó, lég-
gömbfujás és borotválás. Dél-
után Bükkfürdőre mentünk, 
fürdéssel és szabad program-
mal telt el az idő. Az esti órák-
ban falusi séta, búcsúzás. Csü-
törtökön fájó szívvel, könnyez-
ve vettünk búcsút. A Pápa-
Veszprém útvonalon indultunk 
vissza. Az állatkert óriási si-
kert aratott. Aztán egy búcsúin-
tés a Balatonnak, majd Szek-
szárd és haza. 

A szülők nagy örömmel fo-
gadták gyermekeiket és köszö-
netet mondtak a szervezők-
nek. Még most is téma a felejt-
hetetlen négy nap. 

Köszönet illeti mindazo-
kat, akik e maradandó élmény-
hez támogatásukkal hozzájá-
rultak. 

Megfelelő kioktatás a lakás-
használatról 
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Ж Moziműsor 
Kossuth Filmszínház 

1 
1 ) 

31-02. Kitur-Lak (színes amerikai) 
R.: Tom Ropelewski 
Fsz.: Isabelle Rosselini, Kyle 
McLaclilan, Dennis Hopper, 
Laura Dem 

T.: Mark feleségével Jessicával felépí-
tették zázukat és élveznék a csládi élet 
minden áldását De beállít hozzájuk a 
tizenöt éve nem látott rokon, feleségé-
vel, macskájukka. Hamarosan megér-
kezik Jessica nővére is és termé-
szetesen 5 is marad, mint ahogyan ma-
radnak mindazok, akik valaha valami-
lyen ürüggyel betették lábukat a ház-
ba. 

07-09. Superman И. 
(színes amerikai) 

10-13. Delta Force 2. 
(színes amerikai) 
R.: AAron Nortis 
Fsz.: Chuck Noms, 
Billy Drago 

T.: A Delta Force újabb akcióját ismét 
McCoy ezredes vezeti, amelynek so-
rán amerikai, kábítószer elleni ügynö-
köket kell kiszabadítaniuk egy ördögi 
bandafőnök felfegyverzett erődjéből. 

Kertmozi 
03-04. Isten nem ver Bobbal (színes 

amerikai) 
10-11. Harley Davidson és a Marl-

boro Man (színes amerikai) 
12-13. Eszelős szivatás 

(színes amerikai) 

A Művelődési Ház szabadtéri 
színpadán 

U-én 19 órakor B I Í i - B A X D 
Koncert 
Közreműködik a holland Fanfare 
V/D 1-е Liefdesnacht zenekar 
A Művelődési Házban (Vörös-
marty u.3.) 

1-én 21 órától T O P - b á l 
2-án 21 órától MIXER-bál (sza-

badtéri) 
9-én 21 órától MIXER-bál (sza-

badtéri) 

12-én 9 órától Bálavásár - Hortilla 
12-13-án 9 órától Müszakivásár 

A Kossuth Filmszínház emeletén 
A kamarateremben 

Kortárs Pozsonyi Üvegművészek 
kiállítása 
a pécsi Part Galéria rendezésében 
A kiállítás metekinthető: 
aug, 1-tól aug. 20-ig, naponta 10-
18 óráig. Hétfő szünnap! 

Lánycsóki 
Népház 

augusztus havi 
programja 

1. Lakodatom 

2. Dolina bál - 20 órától 
5. Aftgoi gyermek é s 

feínőttruha v á s á r 9-
15 óráig 

8. l a k o d a t o m 
10. C s e k e turkl 9-15 órá-

ig 
14. Dolina báf - 20 órától 
16. Búcsú bái - 2 0 órától 
19. Dolina bái - 20 órától 

21. Betli - Dió koncer t je 
2 0 órától 
U t á n a Póló bál 
J e g y e k e lővéte lben 
Kiefer Zoltánnál. 

29. Dolina bál - 20 órától 

— Júl ius 27- aug . 31 
i Sólyom S á n d o r 

grattkus kiállítása. 

Kiállítások 
A Junior Art Alapítvány szerve-
zése által látható 

Eck Imre pécsi ba-
lettművész, korre-

ográfus grafikáinak 
kiállítása 

a mohácsi Takarékszövetkezet 
(Radnóti ltp. 3.) és az IBUSZ 
(Szabadság u.1.) irodáiban 1992. 
július 17-től augusztus 7-ig. 
Eck Imre (1930) 1946-tól az 
Operaház tagja, 1950-60-ig szó-
lótáncosa. 1960-tól a pécsi balett 
vezetője és korreográfusa. Mo-
dem balettstílust képviselő 
együttesével itthon és külföldön 
is sokat vendégszerepelt 
Grafikával már a kezdetektől, a 
60-as évektől foglalkozik. Jelen-
legi kiállításunkon néhány korai 
munkája mellett az elmúlt évti-
zed alkotásai láthatók. Néhány 
grafika ezen a kiállításon szere-
pel először nagyobb nyilvános-
ság előtt 

Szitanyomatai korlátozott szám-
ban - a Takarékszövetkezet iro-
dájában - megvásárolhatók. 

Anyakönyvi hírek 
Születtek: 
Schipp Zsófia, Keszler Norbert, Kassai Ramóna, 
Pfeil Gábor, Orsós Beáta, Kovács Roland, Keszt-
helyi Krisztián, Koleszár Stella, Kovács Péter, Ne-
mes Györgyi, Balogh Donát András, Sötő Mónika, 
Dombai László, Schumacher Csaba, Kovács Vera 
Krisztina, Olexa Ákos, Takács Barnabás, Kun 
Krisztina, Bayerie Dominika, Bayerle Szabolcs, 
Horváth Levente, Bódis András, Dobos Levente 
József, Ruppert Alex, Gujcic Stjepko, Tass Szilárd, 
Kozma Klaudia, Kollár Dániel, Szombath Gergely, 
Orsós Szabina Zsuzsanna, Pál Kitti, Fraunholcz 
Attila 
Meghaltak: 
Harwein Gusztávné Csapó Katalin, Késics József, 
Heszenberger György, Hendinger János, Farkas 
László, Jakabfi Lászlóné Czédula Júlia Ágnes, 

Gyenis Istvánné Tóth Mária, Bencze Istvánné Ko-
vácsevics Vukosava, Bari Péter, Király Mártonné 
Burány Verona, Viola-Tasi Ferencné Schweller 
Paulina, Bali Jánosné Szabó Júlianna, Gombár Já-
nos, Duba Lajos, Molnár Sándor, Mészáros Imre 
Gábomé Kosztolányi Ágnes Terézia, Rembold Kari 
Heinz, Sümegi Ferencné Kiss Erzsébet, Németh 
Gyula, Orsós Ferenc, Biró Sándomé Schellenber-
ger Éva, Miglincz Ferenc, Sirok Károlyné Teveljácz 
Mária, Ballog Györgyné Bogdán-Mihálovics Kata-
lin, Lévai Istvánné Palásti Klára, Varga Lajos. 
Házasságot kötöttek: 
Heirich Emese és Vetró Gábor, Tófei Judit és Boda 
Béla, Kosztándi Mónika és Danyi László, Ivánka 
Valéria és Kling Gábor Zoltán. 
Mohács lakossága 1991. december 31-én 21.967 fő 
Mohácson 1991-ben születtek: 564, ebből mohácsi 
221, házasságot kötöttek: 130, ebből mohácsi 113., 
meghaltak: 503, ebből mohácsi 270. 

1992. júniusa-júliusa sem-
miben nem különbözött a bű-
nesetek számát tekintve. 60 
eseményt jegyeztek fel. Termé-
szetesen mindegyiket nem so-
roljuk fel, arra azonban feltét-
lenül fel kell hívni a figyelmet, 
hogy nagyon megszaporodtak 
a kerékpárlopások! Elsősorban 
a mountain-bike kerékpárokat 
lopják előszeretettel, főleg az 
uszoda előtti tárolóból, de vi-
szik utcáról, alagsori tárolóból 
és udvarból is. Nem ártana 
jobban odafigyelni a tulajdo-
nosoknak! 

Ami jellemző: kombinált 
jellegű vágószerkezettel vág-
ják szét a zárakat, majd villám-
gyorsan gépkocsira teszik és 
úgy szállítják el. 

Belvárdgyulán egy soro-
zatbetörés volt, hiszen négy al-
kalommal kellett kiszállniuk a 
nyomozóknak. Két alkalom-
mal betörés, ill. gépkocsi feltö-
rés volt, majd egy rongálás, de 
ez is bűnügyet takar, mivel fel-
tételezhető, hogy a tettest meg-
zavarták "munka" közben. 

Sikerült egy csoportot el-

fogni, akik jugoszláviai állam-
polgárok sérelmére követtek 
el bűncselekményeket, gépko-
csifeltöréseket. 

Mohácson a Szepessy-
parkban követtek el egy súlyos 
testi sértést. A tettes- egy kis-
nyárádi személy - már kézreke-
rült, és számlájára írható egy 
erőszakos nemi közösülés kí-
sérletének bűntette is. 

Feltétlenül ki kell emelni, 
hogy nincs Mohácson szatír, -
mert ilyen hangok is hallat-
szottak. 

Sok esetben fordult elő a 
bolti lopás és gépkocsifeltörés 
bűntette. 

Anyagiakban ez 10-40 ezer 
forintra tehető esetenként. 

Újra és újra előfordulnak a 
gázcseretelepek feltörése és a 
palacklopások. A nyaralókban 
jelenleg kint vannak a tulajdo-
nosok, így szerencsére nem jel-
lemzőek a betörések, lopások. 
Azonban fontos, hogy a kul-
csokat ne a lábtörlő alá tegyék, 
vagy ne feltűnő helyre! (Falba 
vert szögre, ablakkeretre, stb.) 

A fiatalokról sem árt szól-

ni, mert a vagány águkkal töb-
ben könnyen bűnelkövetővé 
válhatnak, vagy társaikat bír-
hatják rá ilyen cselekmények 
elkövetésére. 

Azokra is jó lenne odafi-
gyelni, akik gépkocsikat lop-
nak, ittasan vezetnek! 

Befejezésül a menekültek-
ről: jelenleg a rendőrségnek 
semmi gondja nincs velük! Mi 
befogadjuk őket és közülünk 
csak nagyon kevesen élnek 
vissza ezzel a joggal. 

A 60 bűncselekmény kö-
zött tehát súlyosnak nevezhető 
nem történt. Remélhetőleg a 
közeljövőben is hasonlóakat ír-
hatunk le. A féléves statisztika 
adatai erre engednek következ-
tetni. 

A Vízirendőrség átfogó el-
lenőrzése is alapvetően meg-
nyugtató képet mutat. Igaz, hi-
ányosan felszerelt, túlterhelt 
csónakokkal,felelőtlenül für-
dőzőkkel most is találkoztak a 
járőrök. Ezekben az esetekben 
a megfelelő bírság sem maradt 
el. 

Földes Zoltán 

Sólyom Sándor 
keszthelyi grafikus 

munkái 
láthatók 1992. július 24-tól au-
gusztus 30-ig a lánycsóki Nép-
házban. 
Sólyom Sándor (19-"3, Báránd, 
Bihar megye) hányatott gyer-
mekkor után Bényi László tanít-
ványaként középiskolás korában 

.barátkozott meg a rajzolással. 
Érettségi után Pestre kerül, haol 
elvégzi az Eötvös Lóránd Tudo-
mányegyetemjogi karát Ezt kö-
vetően Keszthelyre került. Mun-
káját, mint az agrártudományok, 
az építészet és a jog doktoraként 
végzi ma is. Emellett iroda-
lommal és rajzzal foglalkozik. 
Eddig több, mint 100 egyéni, va-
lamint 240 nemzetközti kiállítá-
son szerepelt munkáival. 

M. Kiss József és a kolozsvári 
Gy. Szabó Béla segítségével is-
merkedett a sokszorosító techni-
kával. Elsősorban linómetsze-
tekkel foglalkozik. 
Jelenlegi kiállításán is ezek sze-
repelnek. 

Mohács-Bensheim 
Baráti Kör értesíti 

tagjait, 
hogy elkészültek a tagsági 

könyvek, melyek átvételére a 
következő "Köri Napon", 
1992. augusztus 4-én nyílik le-
hetőség a Mohács, Dózsa Gy. 
u. 7.SZ. alatt lévő Sörözőben, 
melynek új neve: Sétány Sörö-
ző. 

A tagkönyveket — mely a 
továbbiakban a rendezvénye-
inkre szóló belépőt is jelenti — 
kizárólag személyesen a "Köri 
Napon" lehet átvenni, ameny-
nyiben tagtársunk az éves tag-
díjat befizette. 

Előfordulhat, hogy admi-
nisztrációs hiba miatt — pl.: 

V 
Hirdessen 

a 
Mohácsi Hírlap-

ban 
11-01 

i 

\ 

tagnyilvántartó lap hiánya stb. 
- nem tudjuk azonnal átadni a 
tagkönyvet, ezért elnézést ké-
rünk, s mihamarabb pótoljuk 
hiányosságunkat. 

Felhívás 
Hagyományainkhoz híven 

ezévben is megszervezzük a 
"Családi estünket", melynek 
időpontja: 1992. augusztus 15. 
szombat 17.00 h., helyszíne a 
Városháza pincéje. 

A rendezvényre 1992. au-
gusztus 4-ig lehet jelentkezni 
Harka Márta pénztárosnál a 
200-Ft/fó részvételi díj befize-
tésével, amely magában foglal-
ja a vacsora (pincepörkölt) 
árát, valamint a zeneszolgálta-
tás díját. 

1 Raktár 
шшшшшвташишшишшш^ 

kiadó 120m2-es Mohá-
cson. 
Irányár: 12.000,-Ft/hó 

Érdekldni lehet telefonon: 
711/23-30 

Levélcím: 7701 Mohács, 
Pf.: 42. "Raktár" jelige 

II 

Értesítjük 
kedves olvasóin-

kat, 
hogy a szokásos 

nyári 
nagytakarítás, 

állományrendezés 
miatt 

a Városi Könyvtár 
augusztus 
3-tól 23-ig 
zárva tart. 

i . 

Nyitás 
augusztus 

24-én à 
MOZI-BUFE 

üzemeltetésre kiadó 

Részletes felvilágosítás 
telefonon: 711/23-30 
Levélcím: 
7701 Mohács, Pf.: 42. 
Művelődési Központ 

ECK 
IMRE 

BALETTTMŰVESZ, 

KOREOGRÁFUS 

GRAFIKÁINAK 

KIÁLLÍTÁSA 

te 
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1992. július 16. és 19. kö-
zött rendezték meg Szegeden a 
Maty-éri pályán az idei evezős 
OB-t. 

Csapatunk már 14-én eluta-
zott a verseny helyszínére, ahol 
sok más csapattal együtt sátor-
ban laktak versenyzőink a baj-
nokság ideje alatt. Néhány se-
gítőkész szülő közreműködése 
tette lehetővé, hogy Lakatos 
Tamás edző vezetésével a szál-
lás és ellátás körülményei — a 
jó időjárással együtt — kelle-
mes, jó hangulatú napokat je-
lentettek versenyzőinknek. 

Az evezős szakosztálynál 
idén bekövetkezett változások 
miatt kissé későn kezdődött 
felkészülés rövidsége a felnőtt 
versenyzőknél érződött első-
sorban, ahol két egységünk a 
táv utolsó részében csúszott 
vissza a 4.-ről az 5. helyre. A 
téli alapozás hiánya miatti 
kondícióproblémák okozták, 
hogy a 2000 m még sok egy 
kicsit nekünk. Ezzel együtt is 
jónak értékeli az edző ezt az 
eredményt éppen a fentiek mi-
att és főleg azért, mert Dudás 
Zoltán hiányában is - aki Bar-
celonába kerékpározott egy 
csoporttal - óriási akarással és 
küzdőszellemmel erőn felül 
teljesítettek az igen erős me-
zőnyben. 

Utánpótláskori versenyző-
ink eredményei jobbak voltak-
itt nem annyira döntő a hosz-
szabb felkészülési idő - hiszen 
futamgyőzelmet is szereztünk 
többek között, de Lakatos Ta-

más szerint a "kicsik" példát 
vehetnek a felnőttektől akarat-
ban, hozzáállásban, küzdő-
szellemben. 

összegezve elmondható, 
hogy a felkészülés ismeretében 
tisztes helytállásként értékel-
hető csapatunk szereplése és ez 
bizakodásra jogosít az augusz-
tus Í9-20-Í Duna Kupa verseny 
előtt. 

RÉSZLETES 
EREDMÉNYEK: 

Férfiak: 
Miniegypárevezés 12 évig 

AJ Futam: 4. Mohács - Vajas 
В/ Futam: 5. Mohács - Käsz 

Fiú tanuló kettópár 17 induló 
Előfutamban 1, Középfu-
tamban 3, Döntőben szoros 
mezőny célfotó szerint 6. 
Mohács - Fejér-Szücs 

Fiú tanuló négypárevezős 
Szoros mezőny célfotó 6. 
Mohács - Fehér-Szücs-Her-
gedűs-Vajas Balázs k: Ben-
csik 

Fiú serdülő kettőpár 
Előfutam: 5. Mohács: Csor-
bái II-Eckert. Nem került a 
döntőbe. 

Felnőtt férfi kettőpárevezős: 6. 
Mohács, Pávkovics-Fehér I. 

Felnőtt férfi négypárevezős: 5. 
Mohács: Pávkovics-Fehér I. 
Késics-Kirsching 
Nők: 

Leány miniegypár 12 évig 
AJ Futam: 3. Mohács: Ve-
rőczi 
В/ Futam: 1. Mohács, Ter-
zics 4.46, П. helyezett ideje: 

ШШ 

5.11.2 /Szeged Lévai. 
С/ Futam: 2. Mohács, Éber-
ling, idő: 5.50.7, első ideje, 
Szeged, Budy4.42. 

Leány miniegypár 13-14 év: 
B/futam 5. Mohács, Gólics 
AJ futam: 4. Mohács, Ter-
zics 

Női ifj.k.n.kettes: 3. Mohács: 
Denisch-Kovács 

Női felnőtt k.n.kettes: 4. Mo-
hács, Denisch-Kovács 

Duna Kupa 
Evezösverseny 

Az immár hagyományos 
mohácsi Duna Kupa Evezős 
verseny ez évben is augusztus 
19-20-án, szerdán du. 15-18, 
csütörtökön de. 9-12 óra kö-
zött kerül lebonyolításra a Csó-
nakház előtti Dunaszakaszon. 

Ünnepélyes díjkiosztás dél-
ben a Csónakház előtt. A díjki-
osztáson kerülnek átadásra a 
győztes csapatoknak — ez 
egyedül álló az országban — a 
vállalatok, hivatalok, és magá-
nosok által adományozott tisz-
teletdíjak. 

A Verseny rendezői ezúton 
is kérik az Evezős Sport iránt 
érdeklődő egyéni vállalkozó-
kat, szülőket, pártoló tagokat, 
hogy minél nagyobb mennyi-
ségben ajánljanak fel tisztelet-
díjakat. Az adományozók ne-
vét a díjkiosztáskor ismerteti a 
Rendezőség. Egyes hajóne-
mekre lehet örökös vándordíjat 
is alapítani. 

Dr Szkladányi László 
Baris József 

A felkészülés kellős közepén 

A cél: a bent mar adás! 
"A felkészülés kellős közepén vagyunk" 

- mondta Sziebert Imre az MFC edzője, 
amikor a megalakulás óta eltelt időszakról 
kérdeztük. 

A 6 hetes felkészülési időszakból a 
múlt héten fejeztük be a 3. hetet - folytatta 
az edző az értékelést. 

A 3. héten délelőtt és délután is edzet-
tünk, miközben három edzőmérkőzést ját-
szottunk (PMSC ellen 1:2, Bóly 2:1, Bony-
hád 5:2) 

Mindhárom mérkőzésen 18-19 játékos 
szerepelt, mert látni akartam kire, hol szá-
míthatok a jövőben. 

A következő 3 héten az eddigihez ha-
sonló kemény munkát tervezek és még 4 
edzőmérkőzést (Bóly PVSK, Siófok 
PVSK), majd a bajnoki rajtot (augusztus 
16. MFC-Sabaria) közvetlenül megelőző 
héten már nem lesz mérkőzésünk. Elmond-
hatom, hogy a játékosok hozzáállásával 
teljes mértékben elégedett vagyok, min-
denki becsületesen dolgozik, de ezen a he-
lyen kell megfogalmaznom, hogy jó lenne, 
ha a vezetés megnyugtatóan rendezné a 
játékosok helyzetét. Úgy gondolom, hogy 
nyugodt, biztos egzisztenciára és a Klub-
hoz való megflelő kötődésre van szükség 
ahhoz, hogy teljes szívvel mindent meg 
tudjanak tenni a játékosok a minél jobb 
szereplés érdekében. 

Nekem személy szerint az a célom, 
hogy a jelenleg nálunk edző 22 játékosból 
olyan csapatot tudjak kialakítani, melyben 
a fiatalok lendülete és az idősek tapasz-
talata megfelelően ötvöződik, és így elér-

jük a kezdeti célt, a bennmaradást. 
Véleményem szerint a játékosállomány 

képes arra, hogy teljesítse ezt a célkitűzést, 
azzal, hogy egy agresszív, letámadásra épí-
tő, kemény, harcos csapatot alakítunk ki, 
amely senki ellen nem adja meg könnyen 
magát. A hozzánk visszakerült játékosok is 
beépülhetnek az együttesbe, bár vannak 
még átigazolási gondjaink Kósa és Kova-
csics körül, (itt jegyezném meg, hogy sze-
rintem hiba volt tavaly ilyen könnyen le-
mondani Katonáról és Kovacsicsról). 

Természetesen ez a 22 fő egy bő keret, 
melyből néhány játékost, akinél ennek 
szükségét látjuk, kölcsönadunk (elsősor-
ban az MTE-nek, amelynek a megye I.-be 
jutását mi is szeretnénk), azzal, hogy állan-
dóan figyeljük teljesítményüket, és amikor 
indokolt, azonnal visszahozzuk Őket. 

Megjegyzem még, hogy ma, 27-én kez-
di a munkát a serdülőcsapat Sass László és 
az ifi Kiss László irányításával. 

Összegezve azt mondanám most, hogy 
adott a feladat, adottak az elvégzéséhez az 
emberek, a mi dolgunk most tehát minden-
nek a végrehajtása. 

Az edző szavait lejegyezte: Baris József 

EDZÖMÉRKÖZÉSEKi 
Augusztus 4. 17.00 óra 

MFC — Siófok 
Augusztus 9. 17.00 óra 

MFC — PVSK 

л'*-':*:*:?:*:*: 
Labdarúgás 

Július 19-én új edző, Farkas Béla (a korábbi NB Il-es 
csapat volt játékosa) irányításával kezdte meg a felkészü-
lést az őszi szezonra az MTE labdarúgócsapata. A játéko-
sállományban egyelőre nincs nagy változás, de szó van 
néhány labdarúgó leigazolásáról. Az előző bajnokságban 
elért 2. hely után a csapat veztése a bajnoki cím megszer-
zését tűzte ki célul. 

Baris József 
ш ш а ш ! 

Atlétika 
Július 11-12-én a Mohá-

csi TE atlétái az Országos 
Serdülő "A" és Ifjúsági 

Bajnokságon vettek 
részt. Az első versenyna-
pon a rekkenő hőségben 
majdnem mindegyik spor-
toló megjavította az eddigi 
legjobb eredményét. 

Gáti Ágnes a távolug-
rásban 557 cm eredményé-
vel országos harmadik he-
lyezést szerzett. 100 m-es 
gátfutásban az előfutamban 
15,37 százados idejével a 
döntőbe került és ott а VI. 
helyet tudta megszerezni. 

Mózer Edina magasug-
rásban 160 cm-es eredmé-
nyével szintén а VI. helyet 
érdemelte ki. 

A többieknek sincs szé-
gyellnivalója, hisz a leg-
jobb eredményeket érték el 
a bajnokságon. Név szerint: 
Kónya Edina, Dági Mari-
ann, Martina Gábor, Deák 
Ferenc, Sinkó Norbert, Ha-
las Máté és Müller Zoltán. 

Köszönjük, hogy a nyá-
ri vakáció ellenére is vállal-
ták a felkészüléssel járó 
munkát. 

Július 18-án Budapes-
ten a Tüzér utcai Honvéd-
pályán rendezték meg az 
összetett Serdülő Budapest 
Bajnokságot. 

Gáti Ágnes és Kónya 
Edina képviselte színein-
ket. Sajnos Edina már az el-
ső számban a gáton megsé-
rült, de így is végigcsinálta 
a további számot és 7. he-
lyezést ért el. 

Gáti Ágnes a közel 32 
fokos hőségben a két nap 
során kiválóan szerepelt és 
csak kis különbséggel szo-
rult а II. helyre a 24 indu-
lóból. 

Részeredmények: 
100 m gát 15,4 mp, magasugrás 
154 cm, súly 8,64 m, 

200 gátfutás 27,4 mp, távolug-
rás 557 cm, gerelyvetés 29,22 
cm, 

600 síkfutás 1:46,5 mp. 

Gratulálunk a lányok 
eredményeihez. 

MTE Atl.Szakoszt. 

Kerékpárral az Országhatár mentén 

Az egészséges életmódért, a környezet 
védelméért - az Olimpia jegyében11 

A vállakózások korát éljük és így nem furcsa az, hogy-
három fiatalember — az Alba Régia Ifjúsági Szabadidős 
Egyesület (Székesfehérvár) tagjai —10 nap alatt végigke-
rekeznek az országhatár mentén. Mohácsra egy igen me-
leg szombati napon érkeztek. Vállalkozásukról az MSZP 
irodájában beszélgettünk Sámsonka Lászlóval, Pekács 
Lászlóval és Kopasz Mihállyal, valamint a kísérővel és 
egyben az egyesület képviselőjével Róka Gyulával. 

K .M.: Az ilyen túrának már hagyománya van az egye-
sület életében. Elődeink ezt az útvonalat már öt évvel 
ezelőtt 35 nap alatt teljesítették, igaz akkor gyalogosan. 
Most az Olimpia jegyében valami újat szerettünk volna 
és így adódott a kerékpározás ötlete. Eedetileg lett volna 
egy hölgy kerekesünk is, de б egy sportsérülés miatt ki 
kellett, hogy álljon. 133 községen és városon hajtunk át, 
és mindenhová előre küldtünk egy petíciót a polgármes-
tereknek, amelyben a célunkat fogalmaztuk meg. A tiszta 
levegő, a jó közérzet és az egészséges életmód érdekében 
kell tevékenykednünk közösen, rendíthetetlenül! Szeret-
nénk ha gyerekeinknek nem lenne ennyi környezetvédel-
mi gondja és tennivalója! 

R.Gy.: Az egyesület igen kedvezően fogadta a fiúk 
elhatározását és messzemenően segítette őket.47 támoga-
tót sikerült beszervezni, köztük vannak kisebbek és na-
gyobbak. A kísérőkocsit a TREND Kft biztosította és ez 
igen fontos volt. Tartalékkerékpárok is vannak arra az 
esetre, ha netán a műszaki hibát nem tudnánk kiküszöböl-
ni. 

Az Önkormányzat (Székesfehérvár) segítsége melleit 
az MSZP-t kell megemlítenünk. A telefonok, telefaxok és 
a nyomtatványok bizony nem kis összeget emésztettek fel. 

Most már túlvagyunk a távolság felén, Mohácsról 
Pécsre megyünk. Utunk során mindenhol szeretettel fo-
gadtak, többszázan hajtottak velünk néhány kilómétert 
településük területén. 

P.L.: A nagy hegyeket legyűrtük, áthajtottunk az Al-
földön. Már nagyon vártuk a Dunántúlt a dombjaival. Az 
alig 3 hónapos szervezés eredményes volt. Azoknak, akik 
segítettek, akik fogadtak minket csak köszönettel tarto-
zunk. Szeretnénk hagyományt teremteni és jövőre egy 

még nagyobb túrát összehozni. Erre lesz egy egész évünk! 
R.Gy.: Az otthoniakkal állandó kapcsolatot tartunk, a 

fogadó MSZP irodákból mindig tudunk telefonálni, így az 
otthoniak is figyelemmel tudják kísérni utunkat. Pécstől 
általában a Magyar Honvédség laktanyáiban lesznek az 
éjszakai pihenőink, ami szintén nagy segítség. A nagy 
meleg ellenére eddig tartottuk a tervünket, és valóban 10 
nap alatt megtesszük a vállalt távolságot. 

A kerekesek a rövid pihenő alatt igazi határlátogatást 
is tettek, ugyanis az udvari átkelőhöz is "lementek". Útju-
kat kora délután folytatták, amihez csak sok sikert, erőt 
és egészséget kívánhatunk! 

Földes Zoltán 

Г ш r Petíció 
Magyaroszágon a környzet védelme, kímélése még 

gyerekcipőben jár. A bennünket körülvevő világ szépsé-
geinek megóvása nem csak a mi generációnk, hanem a 
jövő nemzedékeinek érdekeit is szolgálja. Az egészséges 
életmódra nevelés fontos része, hogy legyen lehetőség a 
fiatal korosztállyal megismertetni a természet, saját egész-
ségük védelmében biztosítani a rendszeres mozgás, spor-
tolás feltételeit. 

A nemes versengés, a természet harmóniájának szere-
tete, a mozgás és a sport eszményének egyesítése az Olim-
pia, melyre az egész világ, úgy hazánk is odafigyel. E két 
dologra való figyelemfelhívás jegyében választottuk ak-
ciónkat, körbekerékpározzuk Magyarországot, s egyben 
reméljük, hogy ennek eredményeképpen mi is a természet 
védelme és a sport ügyének mindtöbb barátot szerzünk. 
Kérjük az ebben tenni tudókat, hogy e nemes cél érdeké-
ben kövessenek el mindent, hogy Magyarországon mind 
több kerékpárút épüljön, hogy minél többen kövessék 
példánkat. 

Székesfehérvár, 1992. július 
Alba Régia Ifjúsági és Szabadidős Egyesület 
BIT Székesfehérvári Szervezete 
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BOLY-GO 
KFTj J ú n i u s 15. és december 5. között 

nyerhe t a BÓLY-GÓ-val! 
Ha boltjainkban vásárol: 

BOLY-GO 
KFT: 

g á z k o n v e k t o r o k a t , g á z k a z á n o k a t , 
k ö z p o n t i f ü t é s - s z e r e l v é n y e k e t , 
g á z - v í z m e l e g í t ő k e t , 
g á z t ű z h e l y e k e t , 
v a l a m i n t e z e k t a r t o z é k a i t . 

Vásárlás esetén 
5 000 - 50.000 - Ft-ig 1 db sorsjegyet 

• 

100 0 0 0 - 2 0 0 0 0 0 , - Ft-ig 0 d b s o r s j e g y e t 
aa^nk 

300.000,-Ft összértékben 
2 db SAMSUNG kamera, 

2 db SAMSUNG színes TV, 
20 db HITACHI, TEFAL, ROWENTA 

háztartási és híradástechnikai nyeremények kerülnek kisorsolásra 
december 11-én 

Nézze meg kínálatunkat: 
mohácsi, bólyi, szederkényi, lánycsóki boltjainkban 

À> V J> 
A BOLY-GO meghozza szerencséjét; 

duplán nyerhet, ha nálunk vásárol. 

Schindl 
Fotó- és Filmstúdió 

Mrthrtr»c Q7nhriHcrin i i 1 % 

KÉPVISELETEK, ÜZLETEK, FIÓKOK, VÁLLALATOK, 
VÁLLALKOZÓK, ÉTTERMEK, SZÁLLODÁK 
ÉS IRODÁK) 
A Száv, Kereskedelmi Kft. és az Ingyenes Mindenes 
hetilap 

MOHÁCS VÁROS REKLÁMTÉRKÉP 
megjelentetését tervezi a nyár folyamán. 

A hirdetések díjai: 7x4 cm=6000 + Áfa, щ Л , 
6x4 cm=5000 + Áfa. ' W 
A Hirdető a térkép megfelelő helyén (utca) 
sorszámmal megjelölve lesz feltűntetve. 
A meç£>izott a megjelentetést 50-70 hasábos megrendelés 
esetén vállalja. 
Minden megbízó (hirdető) megrendelt hasábonként 100 cfo 
tiszteletpéldányt kap. 
A térkép 2 szín nyomással, B2/A2 méretben 20-30.000 pél-
dányban, hajtogatva kerül országos terítésre. 
Egy valóban kézenfekvő megoldás, ahhoz, hogy 
magát ismertté tegye! 
Bővebb információ az Ingyenes Mindenes Szerk-ben. 
Mohács, Széchenyi tér 3. 

Ж 

ш 

D r . D ö b r ö s s i L á s z l ó 
szülész-nőgyógyász 

Magánrendelő: 
Mohács, Vörösmarty u. 6. 

Rendelési idő: 
Kedd, Csütörtök 17-18 óráig. 

Lantos Szerviz Boly 
Hűtőgépek és háztartási gépek 

javítása-szerelése. 

© 711/28-33. 

Autósok — Vál la lkozók 
Figyelem! 

Mohács Újváros 12. szám alatti 
autósbolt ajánlata: 
• Keleti és nyugati gépkocsi-

alkatrészek 
• Nyugati gépkocsikhoz olcsó 

lámpák 
• Szélvédő üvegek 
• Csavarok - csapágyak 
• Bosch alkatrészek, ékszíjak, 

gyertyák és szűrők 
• Teher-és személygépkocsik-

ra, valamint mezőgazdasági 
gépekre gumiabroncsok 

• Kapálógépek, fűnyírók, per-
metezőgépek, láncfűrészek 
és alkatrészek 

• Keleti és nyugati gépkocsikra 
üléshuzatok, trikóhuzatok 

• Feltöltött akkumulátorok 
• Diesel és benzines ARO al-

katrészek 
Telefon: 711/26-03. 

. ( M M a. 
A Bólyi Mezőgazdasági Kombinát 

a SZÓJA hazai termesztésének és széles körű 
felhasználásának gesztora 

Önnek Is kínálja 
élelmiszeripari és háztartási célra korszerűen 

feldolgozott termékeit: 
A SOJA - VITA® védjegyű termékek, 
— a textúráit szójagranulátum, 
— a textúráit szójakocka és 
— a zsírtalanított szójaliszt a táplálkozást 

egészségesebbé és olcsóbbá teszik. 
Felhasználási tapasztalatainkkal és receptoraink-

kal készséggel állunk rendelkezésére 

7754 Bóly, Ady Endre u. 21. 
Telefon: 72/24-711 

Telefax: 72/24-740 Telex: 012-277 

Vállalatok, 
vállalkozók 

figyelem! 
Vállaljuk különböző textil 
reklámanyagok (zászlók, 

zászlócskák, pólók) 
nyomását, cégjelzéssel, 

emblémával, stb, 
továbbá készítőknek 
tréningruhák, pólók, 
dzsekik díszítését 

gazdag 
mintaválasztékkal. 

Mohács, Rózsa u. 12. 
Tel.:(711)14-09. 
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Ш щЩЩ m i l ж Ш m Ш Щ Ш. m m m Ш шщ 

il — Vendégel vannak? 
щ — Névnap, születésnap, házassági évforduló? 
Щ — Baráti összejövetel? 

— Osztálytalálkozó? m 

ж Sose fájjon a feje: 

az „Arénában" a helye! 

.. 
Ügyviteli, kereskedelmi nyi 

készítése 
Papírzászlók nagy vála* 

•••'II 
Mohács, Arok ti. 17, Te 

Шшш, 

Hangulatos :környezetben, 
egy finom ebéd, vacsora, 

ezt kínálja az Aréna". 

Esténként zene-tánc. Kitűnő 
Program! 

Asztalfoglalás: Dunaszekcsö 6 l -es telefon. 
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Alap- és középfokú számítógépes képesítést szerezhet 

Alapfokú-, személyi számítógép-kezelő 
Képzési idő: 1 félév (150 óra) 9.550,-Ft/félév 
Középfokú, személyi számítógép-szoftverüzemeltető 
Képzési idő: 2 félév (350 óra) 
Jelentkezés feltétele: érettségi bizonyítvány 
Jelentkezés: 
Dr. Marek József Mg-i Szakközépiskola 
Mohács, Szt.lstván u. 18-20. 
Tel.: 711/22-22, Jelentkezési határidő: 1992. augusztus 20. 

Játékok, babakocsik, 
gyermekkerékpárok, gokartok, 

kemping, strand, sport és 
horgászcikkek legnagyobb 

választéka 

B & B 
sport, játékboltban. 

Mohács, S z a b a d s á g u. 22. 
Tel.: 16-03. 
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Marocco 
építőanyag-értékesítés 
a mindenkori legkedvezőbb áron. 

w F. kavics, f. homok, betongerendák, bé-
léstestek, falazóanyagok, burkolótéglák, 
épületfa. léc, deszka, cement, mész, 
mészhidrát, nyersbeton. (Mlxer-es kiszol-
gálással is), BRAM AC-tetőcserepek, hung-
velux-ablak, egyéb nyílászárók. 

Egyéb építőanyagok megrendelhetők: 
hétfőtől-péntekig 6 h-tól 16 h-ig. 

Marocco KFT. 
Mohács, Budapesti u. 33. 
Tel.: 711-28-40, Telex: 12-550 
Fax: 711-28-45. 

j ! i ! i ; i ; i ; i ; i ; i ; i ; i ; i ; i ; i ; i ; i ^ 4 i 
г ! I ! » ! » » » » » I I I I I > » ' I ' 111 ' I ' I ' I ' I ' I ' I ' 111 ' 1111 

Bizományi 
BÚTORBOLT 

— Szobabútorok, 
— konyhabútorok, 
— gyermekbútorok, 
— garnitúrák bizomány-

ba vétele és eladása. 

ÚJ 
elemes konyhabútorok 

minta utáni értékesítése, 
rövid szállítási határidő. 
Különböző színekben. 

SŰ + I 
Mohács, Török u. 35. 

Nyitvatartás: 
naponta 9-18 óráig 

MOHÁCSI HÍRLAP 
KÉTHETI KÖZÉLETI ÚJSÁG 

Lapkiadó és tulajdonos: 
Menyhárt Éva 

Levelezési cím: 
Mohács, Pf. 73. 7701 

Telefon: 711/11-01 

Hirdetésfelvétel: 
Mohács, Dózsa Gy. u. 10. 

8 - 1 6 óráig. 
A szerkesztőség vezetője: 

Kőveskúti Péter 
®e>»s 

Számítógépes szerkesztés 
és grafika: 

Boros Attila, Rónási Tibor 
Siklósi Nyomda 

Vezető: 
Molnár Antal 

A) 


